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Aika 19.08.2020, klo 17:30 - 22:01

Paikka Sähköinen kokous

Käsitellyt asiat

§ 18 Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus sekä pöytäkirjan tarkastaminen

§ 19 Ilmoitusasiat

§ 20 JYK hankkeen vaikutusarviot_HYVO

§ 21 Hyvinvoinnin palvelualueen talousohjelman 2020-2023 tarkastus

§ 22 Hyvinvoinnin palvelualueen käyttösuunnitelmien toteumat ajalla 1.1.-30.4.2020

§ 23
Juholanmäen pesäpallokentän jäähdytysjärjestelmä, suunnittelu ja 
rakentaminen, hankinnan keskeytys

§ 24
Lausuntopyyntö koskien sosiaali- ja terveydenhuollon sekä pelastustoimen 
järjestämisen uudistusta_HYVO
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§ 18
Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus sekä pöytäkirjan tarkastaminen

Kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen. Pöytäkirjan tarkastamisesta 
päättäminen.

Pöytäkirja pidetään nähtävänä Järvenpään kaupungin tietoverkossa 20.8.2020 alkaen.

Ehdotus

Kokous todetaan lailliseksi ja päätösvaltaiseksi. Pöytäkirja tarkastetaan kokouksessa.

Käsittely

Käsittelyjärjestyksen osalta todettiin, että käsitellään pykälät seuraavassa 
järjestyksessä: § 20, 21-22, 24, 23, 19.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.
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§ 19
Ilmoitusasiat

Valmistelija / lisätiedot:
Riitta Murtokare
riitta.murtokare@jarvenpaa.fi
hallinnon asiantuntija

Iltakoulu

Avustuskokonaisuus

Aineisto oheismateriaalina
 

Ilmoitusasiat

Syksyn 2020 kokouskalenteri

KH on hyväksynyt toimielinten syksyn kokouskalenterin 17.6.2020 § 246. 
Kokouskalenteri on oheismateriaalina.
hyvinvointilautakunnan kokoukset on esitetty;

ke 19.8.2020
to 10.9.2020
to 8.10.2020
to 5.11.2020
to 3.12.2020

 

Opetushallitus

8.7.2020 valtionavustuspäätös (57/1380/2020) Ylimääräinen avustus vapaan 
sivistystyön oppilaitosten käyttötalouteen poikkeusoloista aiheutuvien 
opiskelijamaksujen sekä maksullisen palvelutoiminnan tulomenetysten 
korvaamiseksi 15 968 euroa. 
 

Opetus- ja kulttuuriministeriö

16.6.2020 Yleisavustuksen myöntäminen (OKM/527/620/2020)  Museotoiminnan 
ja palveluiden saatavuuden turvaamiseen 25 000 euroa.
 
10.7.2020 Erityisavustuksen myöntäminen Keski-Uudenmaan musiikkiopistolle 
(OKM/1079/620/2020): Koronan aiheuttamien taloudellisten menetysten 
korvaamiseen ja musiikkiopiston etäopetuskapasiteetin vahvistamiseen 32 000 
euroa.
 

Työllisyys- ja elinkeinoministeriö

Työllisyyden kuntakokeilut, täydentävä haku
Kyrölän koulu vanhempainyhdistys
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13.8.2020 kannanotto JYK hankkeeseen. Aineisto oheismateriaalina § 20
Kyrölän 5. luokkalaisten viesti lautakunnille

Kyrölän koulun oppilaiden kannanotto, Yleiskaava 2040. Aineisto 
oheismateriaalina § 20

Ehdotus
Esittelijä: Jari Lausvaara, vt palvelualuejohtaja / vapaa-aika- ja osaamispalvelujen 
johtaja

Hyvinvointilautakunta merkitsee ilmoitusasiat tiedoksi.

Käsittely

Käsiteltiin asia §:n 23 käsittelyn jälkeen kokouksen viimeisenä asiana.

Esittelijä toi esille, että seuraavaan lautakunnan kokoukseen valmistellaan pykälä, 
jossa esittelijä tulee esittämään, että lautakunta delegoi päätösvallan kokouspaikan
/tavan päättämisestä lautakunnan puheenjohtajalle. Lisäksi lautakunnalle ehdotetaan 
istumajärjestyksen hyväksymistä koskien läsnäkokouksia.

Kulttuurijohtaja Sami Ylisaari piti lautakunnalle katsauksen ajankohtaisista aiheista ja 
avustuskokonaisuudesta.

Satu Haaparanta toi esille muissa asioissa Ohratien tilanteen ja kuntalaisadressin.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.
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Kaupunkikehityslautakunta, § 69,24.10.2019
Opetus- ja kasvatuslautakunta, § 59,05.11.2019
Hyvinvointilautakunta, § 63,14.11.2019
Kaupunginhallitus, § 295,18.11.2019
Kaupunginhallitus, § 3,13.01.2020
Kaupunginhallitus, § 37,02.03.2020
Kaupunginhallitus, § 241,17.06.2020
Hyvinvointilautakunta, § 20, 19.08.2020

§ 20
JYK hankkeen vaikutusarviot_HYVO

JARDno-2019-3180

Kaupunkikehityslautakunta, 24.10.2019, § 69

Valmistelijat / lisätiedot:
Juhana Hiironen
juhana.hiironen@jarvenpaa.fi
kaupungingeodeetti

Liitteet
1 JYK vaihtoehdot
2 JYK tontinkäyttö kommentit MSJ SP

Tausta ja tarve

JYK Urheilukadun koulurakennus on elinkaarensa päässä. Rakennuksen 
yhteiskäyttötiloille on Keski-Uudenmaan ympäristökeskus (Terveysvalvonta) antanut 
käyttöaikaa vuoden 2021 loppuun asti. JYK Urheilukadun pidemmällä aikavälillä 
korvaava uusi rakennus on valmisteltu kaupungin palveluverkkosuunnitelmassa 
linjattujen periaatteiden mukaisesti yhtenäiskouluksi. Yhtenäiskoulun koko on arvioitu 
mm. oppilasmäärien ja tilatehokkuuden näkökulmista. Arvioinnin lopputuloksena on 
päädytty siihen, että optimaalisin koulun koko on n. 4,5 sarjainen yhtenäiskoulu eli 
koulussa tulisi olemaan noin 900-1000 oppilasta ja kolme esiopetusryhmää. Tämän 
lisäksi Juholan koulun oppilaan siirtyvät uuteen koulurakennukseen.

JYK Urheilukadun välittömässä läheisyydessä sijaitsee Keskustan päiväkoti, joka on 
saavuttamassa elinkaarensa pään. Hankevalmistelun aikana Keskustan päiväkotia on 
tarkasteltu ja on käynyt ilmi, että sitä ei kannata peruskorjata, vaan korvaavat tilat 
kannattaa toteuttaa uuden koulun yhteyteen kuudelle päiväkotiryhmälle.

Rakennettavasta koulusta halutaan tehdä mahdollisimman monikäyttöinen. 
Tavoitteena on, että myös opistot toimisivat jatkossa uudessa JYK-koulukampuksessa. 
Hankevalmistelun aikana on tunnistettu tarve kaupunkitasolla erityisesti 
liikuntapaikoille. Tästä syystä esitetään liikuntasalin toteuttamista hieman isompana 
kuin yhtenäiskoulun vähimmäisvaatimukset asettavat ja esitetään salin toteutusta 
kilpatasoisena.
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Kaupunginvaltuusto on hyväksynyt hankkeen vuosien 2019-2023 talousarvioon 
joulukuussa 2018 (§ 104 Järvenpään kaupungin talousarvio 2019).

Hankkeen hyväksymisen jälkeen tapahtuneet keskeiset muutokset

Hankkeen pyrittiin toteuttamaan uudisrakennuksena elinkaariallianssina. 
Hankinta päätettiin keskeyttää tilaajan budjetin ylittävän tarjouksen takia (§ 115 
JYK yhtenäiskoulun investointihanke, hankinnan keskeyttäminen)
Juholan koulun oppilaita siirtyy uuteen koulurakennukseen noin 100 oppilasta 
heti rakennuksen valmistuessa. Aikaisemmassa hankevalmistelussa Juholan 
koulun oppilaiden siirtyminen uudisrakennuksen tiloihin oli suunniteltu 
tapahtuvan 2020-luvun puolivälin jälkeen eli hankkeen laajuutta on tästä syystä 
kasvatettu.
Osan perusopetustoiminnan siirtämisestä Kansakoulunkadun 
koulurakennukseen on päädytty esittämään osana hanketta, sillä nykyinen tontti 
on osoittanut osin ahtaaksi koko kapasiteettia palvelevalle uudisrakennukselle. 
Lisäksi tämä ratkaisee Kansakoulunkadun tulevan käytön, sillä kohde on suojeltu 
ja sitä ei välttämättä voida purkaa, jos kohteeseen ei löydy muuta käyttöä. Näistä 
lähtökohdista johtuen esitetään, että Kansakoulunkatu perusparannetaan osana 
hanketta. Raksystems Oy on tutkinut kohteen kuntoa aikaisemmin ja näiden 
tutkimusten pohjalta on laadittu nykyiset kustannusarviot. Lisäksi FCG Oy 
tuottaa Kansakoulunkadun koulun perusparannuksen korjaustapaehdotuksen 
marraskuun 2019 aikana.
Useista tunnistetuista etenemisvaihtoehdoista johtuen on käynnistetty ns. 
konseptikehitysvaihe (elokuu-lokakuu), johon kilpailutettiin arkkitehti. 
Konseptikehitysvaiheen tarkoituksena on tuottaa vaihtoehtoja JYK Kampus-
hankkeen toteuttamiseksi. Lisäksi konseptikehitysvaiheessa on huomioitu 
elokuussa 2019 valmistuneen ja käyttöönotetun Kinnarin koulun 
käyttäjäkokemuksia.
Rakennettavan koulun läheisyyteen on valmistunut kevään 2019 aikana uusi 
Urheilukentän moduulikoulu noin 500 lapselle. Tällä hetkellä koulu hyödyntää 
osin käytössä olevan JYK Urheilukadun tiloja esimerkiksi ruokailun ja 
käsityöopetuksen osalta. Konseptikehitysvaiheen aikana on selvitetty, että 
nykyisten oppilasmääräennusteiden mukaan moduulikoulu kannattaa siirtää 
Mankalaan JYK-hankkeen valmistuttua palveluverkkolinjausten mukaisesti.

Hankkeen ohjausryhmä (Veikko Simunaniemi, Marju Taurula, Kirsi Rinne, Juhana 
Hiironen) on päättänyt esittää lopulliseen tarkasteluun kahta vaihtoehtoa, jotka 
tuodaan nyt Kaupunkikehityslautakunnan tietoon ja myöhemmin kohdassa 
Päätöksenteon aikataulu esitetyllä tavalla päätöksentekoon.

Hanke liittyy  Järvenpään perusopetuksen ja varhaiskasvatuksen 
palveluverkkoon

Uuden JYK:n koko pohjautuu perusopetuksen ja varhaiskasvatuksen 
palveluverkkoselvitykseen, joka valmistui päätöksentekoon syksyllä 2018.

Hankkeen tavoitteet ja toteutusmuoto

Hankevalmistelun aikana hankkeelle on asetettu seuraavat tavoitteet:
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Uuden oppimisympäristön mukainen laadukas uusi JYK
Alueen kehittäminen koko Järvenpäätä palvelevaksi kokonaisuudeksi
Yhdistää eri toimijoiden (varhaiskasvatus, opetustoimi, opisto, liikuntapalvelut) 
tilantarpeet tehokkaasti saman katon alle - Monitoimitalo 24/7
Kampuksen tilojen konseptointi eri käyttäjä ryhmille

Hankevalmistelussa on tunnistettu, että erityisesti seuraavat hyödyt on pyrittävä 
realisoimaan hankkeen avulla:

Keskustan koulu- ja päiväkotitoiminnan keskittäminen samalle tontille
Maan vapauttaminen JYK Urheilukadun sekä Keskustan päiväkodin alueen osalta 
kiinteistökehitykseen sekä nykyisen JYK Kansakoulunkadun tontin maankäytön 
tehostaminen

Tavoitteena koulutoiminnan aloittamiselle uudella JYK Kampuksella on helmikuu 2023. 
Johtuen kireästä aikataulusta ja kaupungin kustannuspaineesta, alustavasti 
toteutusmuodoksi ehdotetaan tilaajan hankkimaan suunnittelua ja rakentamista 
yhteistoiminnallisena projektinjohtourakkana.

Päätöksenteon aikataulu

22.10.2019 Hankkeen ohjausryhmä valitsee toteuttavaksi esitettävän 
vaihtoehdon InKAJR:lle
24.10.2019 Kaupunkikehityslautakunta käsittelee hanketta ja antaa näkemyksen 
vaihtoehdoista
31.10.2019 InKAJR käsittelee vaihtoehtoja ja tavoitteena on, että se valitsee OPKA 
ja HYVO lautakunnille sekä kaupunginhallitukselle toteuttavaksi esitetettävän 
vaihtoehdon
5.11.2019 OPKA käsittelee hanketta ja esittää kaupunginhallitukselle 
toteuttavaksi esitettävän vaihtoehdon
14.11.2019 HYVO käsittelee hanketta ja esittää kaupunginhallitukselle 
toteuttavaksi esitettävän vaihtoehdon
18.11.2019 Kaupunginhallitus käsittelee hanketta ja esittää valtuustolle 
toteuttavaksi esitettävän vaihtoehdon
9.12.2019 Valtuusto päättää hankkeesta

Pedagogiikka ja tilaohjelma

Pedagoginen visio on laadittu käyttäjän toimesta keväällä 2018. Pedagogisessa 
visiossa korostuu oppimisen ilo, yhteisöllisyys ja osallisuus. Pedagogista visiota on 
päivitetty syksyllä 2019. Opetuksessa korostuu yhteisopettajuus ja tulevaisuuden 
taitojen kehittäminen (esim. tieto- ja viestintäteknologinen osaaminen, arjen taidot ja 
vuorovaikutus). Hankkeen kokonaislaajuus riippuu valittavasta konseptivaihtoehdosta 
(kts. liiteaineisto).

Tilatehokkuus ja tilojen monikäyttöisyys

Syksyn 2018 aikana tutkittiin kohteen käyttöastetta ainoastaan tarkastelun kannalta 
relevanteille tiloille, esimerkiksi siivous-, tekniikka-, varasto-, liikenne ja 
kiinteistönhuoltotilat on jätetty pois tarkastelusta. Tilatehokkuutta ja tilojen 
monikäyttöisyyden tason tutkimista ja kehittämistä jatketaan valitun konseptin 
perusteella talven 2019-2020 aikana.
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Hankkeen investoinnit ja budjetti

Alustavan tilaohjelman mukaisesti rakennukselle on laskettu kustannusarvio ”
Talonrakennuksen kustannustieto, 2015” menetelmän mukaisesti, mikä on esitelty 
tausta-aineistossa. Syksyllä 2018 alueen yhteydessä peruskorjattavat kadut ja muut 
yleiset alueet on arvioitu kustannukseltaan noin 8 miljoonaa euroa. Samalla Keskustan 
päiväkodin ja JYK Urheilukadun tontit vapautuvat kaupunkikehitykseen ja 
mahdollistavat merkittäviä myyntituloja kaupungille kattamaan kustannuksia.

Teoreettiset ylläpitokustannukset pyritään esittämään seuraavaan 
päätöksentekoaineiston yhteydessä.

Kaupunkikuva

Konseptivaihtoehdot on esitelty Järvenpään kaupungin kaupunkikuva-arkkitehdille. 
Kaupunkikuva-arkkitehti on kommentoinut konseptivaihtoehtoja. (Kts. liite 
JYK_tontinka#ytto#_kommentit_MSJ_SP).

Valmistelu: yhteistyössä Mestaritoiminnan/ projektipäällikkö Jani Kervisen kanssa

 

 

Ehdotus
Esittelijä: Olli Keto-Tokoi, kaupunkikehitysjohtaja

Kaupunkikehityslautakunta päättää

merkitä konseptikehitysvaiheen tilanteen tiedoksi
että hankkeen toteutusta voidaan viedä eteenpäin vaihtoehdolla 1 (VE1) tai 6 
(VE6) tai molemmilla
todeta, että hankkeen päätöksenteossa voidaan edetä kohdan Päätöksenteon 
aikataulu mukaisesti

 

Käsittely:

Asiantuntijana asias oli kuultavana Jani Kervinen Mestariasunnot Oy.

 

Käsittelyn aikana Petri Perta esitti Markku Tenhusen kannattamana, että

esittelijän esitys hyväksytään muutoin, paitsi että  ankkeen toteutusta h
voidaan viedä eteenpäin VE 1:n mukaisesti

 

Käsittelyn jälkeen puheenjohtaja totesi, sitä lautakunnalta kysyttyään, että 
lautakunta yksimielisesti hyväksyi Petri  Pertan muutosesityksen
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Päätös
 

Kaupunkikehityslautakunta päätti yksimielisesti

merkitä konseptikehitysvaiheen tilanteen tiedoksi
esittelijän esityksestä poiketen, että hankkeen toteutusta voidaan viedä 
eteenpäin vaihtoehto 1 (VE 1) mukaisesti
todeta, että hankkeen päätöksenteossa voidaan edetä kohdan Päätöksenteon 
aikataulu mukaisesti

 

 

Opetus- ja kasvatuslautakunta, 05.11.2019, § 59

Valmistelijat / lisätiedot:
Marju Taurula
marju.taurula@jarvenpaa.fi
palvelualuejohtaja

Liitteet
1 JYK_OPKA_HYVO_LTK

 

Tausta ja tarve

JYK Urheilukadun koulurakennus on elinkaarensa päässä. Rakennuksen 
yhteiskäyttötiloille on Keskiuudenmaan ympäristökeskus (Terveysvalvonta) antanut 
käyttöaikaa vuoden 2021 loppuun asti.

JYK Urheilukadun pidemmällä aikavälillä korvaava uusi rakennus on valmisteltu 
kaupungin palveluverkkosuunnitelmassa linjattujen periaatteiden mukaisesti 
yhtenäiskouluksi. Yhtenäiskoulun koko on arvioitu mm. oppilasmäärien ja 
tilatehokkuuden näkökulmista. Valmistelussa päädyttiin marraskuussa 2018 siihen, 
että optimaalisin koulun koko on laajuudeltaan 4 sarjainen yhtenäiskoulu ja lisäksi 
varataan erityiselle tuelle 5 ryhmän tilat. Koulussa tulisi olemaan noin 900 - 950 
oppilasta.  Alkuvuosina yläkoulun osuus on pienempi, mutta vuosikymmen puolivälin 
jälkeen sen osuus kasvaa ja vastaavasti alakoulun osuus pienenee. Koulun tilat 
suunnitellaan siten, että sinne on mahdollista sijoitta vuosikymmenen loppupuolella 
kuusi yläkoulusarjaa ja kolme alakoulusarjaa sekä lisäksi kolme esiopetusryhmää. 
Tämän lisäksi Juholan koulun oppilaat mahdollisesti siirtyvät myöhemmin uuteen 
koulurakennukseen.
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JYK Urheilukadun välittömässä läheisyydessä sijaitsee Keskustan päiväkoti. Keskustan 
päiväkoti on saavuttamassa elinkaarensa pään. Hankevalmistelun aikana Keskustan 
päiväkotia on tarkasteltu ja on käynyt ilmi, että sitä ei kannata peruskorjata vaan 
korvaavat tilat kannattaa toteuttaa uuden koulun yhteyteen kuudelle 
päiväkotiryhmälle.

Rakennettavasta koulusta halutaan tehdä mahdollisimman monikäyttöinen. 
Tavoitteena on, että myös opistot toimisivat jatkossa uudessa JYK - 
koulukampuksessa. Hankevalmistelun aikana on tunnistettu tarve kaupunkitasolla 
erityisesti liikuntapaikoille. Tästä syystä esitetään liikuntasalin toteuttamista hieman 
isompana kuin yhtenäiskoulun vähimmäisvaatimukset asettavat ja esitetään salin 
toteutusta kilpatasoisena.

Kaupunginvaltuusto on hyväksynyt hankkeen vuosien 2019 -2023 talousarvioon 
joulukuussa 2018 (§ 104 Järvenpään kaupungin talousarvio 2019).

Hankkeen hyväksymisen jälkeen tapahtuneet keskeiset muutokset

Hankkeen pyrittiin toteuttamaan uudisrakennuksena elinkaariallianssina. 
Hankinta päätettiin keskeyttää tilaajan budjetin ylittävän tarjouksen takia (§ 115 
JYK yhtenäiskoulun investointihanke, hankinnan keskeyttäminen)
Juholan yksikön noin 100 oppilasta siirtyvät uuteen koulurakennukseen heti 
rakennuksen valmistuessa. Aikaisemmassa hankevalmistelussa Juholan koulun 
oppilaiden siirtyminen uudisrakennuksen tiloihin oli suunniteltu tapahtuvan 
mahdollisesti 2020-luvun puolivälin jälkeen eli hankkeen laajuutta on tästä 
syystä kasvatettu.
Osan perusopetustoiminnan siirtämisestä Kansakoulunkadun 
koulurakennukseen on päädytty esittämään osana hanketta, sillä nykyinen tontti 
on osoittanut osin ahtaaksi koko kapasiteettia palvelevalle uudisrakennukselle. 
Lisäksi tämä ratkaisee Kansakoulunkadun tulevan käytön, sillä kohde on suojeltu 
ja sitä ei välttämättä voida purkaa, jos kohteeseen ei löydy muuta käyttöä. Näillä 
perusteilla esitetään, että Kansakoulunkatu perusparannetaan osana hanketta. 
Raksystems Oy on tutkinut kohteen kuntoa aikaisemmin ja näiden tutkimusten 
pohjalta on laadittu nykyiset kustannusarviot. Lisäksi FCG Oy tuottaa 
Kansakoulunkadun koulun perusparannuksen korjaustapaehdotuksen 
marraskuun 2019 aikana.
Useiden tunnistettujen etenemisvaihtoehtojen vuoksi on käynnistetty ns. 
konseptikehitysvaihe (elokuu-lokakuu), johon kilpailutettiin arkkitehti. 
Konseptikehitysvaiheen tarkoituksena on tuottaa vaihtoehtoja JYK Kampus -
hankkeen toteuttamiseksi. Lisäksi konseptikehitysvaiheessa on huomioitu 
elokuussa 2019 valmistuneen ja käyttöönotetun Kinnarin koulun 
käyttäjäkokemuksia.
Rakennettavan koulun läheisyyteen on valmistunut kevään 2019 aikana uusi 
Urheilukentän moduulikoulu noin 500 oppilaalle väistötiloiksi. Tällä hetkellä 
koulu hyödyntää osin käytössä olevan JYK Urheilukadun tiloja esimerkiksi 
ruokailun ja käsityöopetuksen osalta. Konseptikehitysvaiheen aikana on 
varmistunut, että palveluverkkolinjausten mukaisesti moduulikoulu kannattaa 
siirtää Mankalaan JYK-hankkeen valmistuttua.
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6.  Hankkeen ohjausryhmä (Veikko Simunaniemi, Marju Taurula, Kirsi Rinne, Juhana 
Hiironen) on esittänyt lopulliseen tarkasteluun kolmea vaihtoehtoa, jotka 
tuodaan lautakuntien tietoon ja kohdassa Päätöksenteon aikataulu on ehdotus 
hankeen etenemistä päätöksenteossa.

Hanke liittyy Järvenpään perusopetuksen ja varhaiskasvatuksen 
palveluverkkoon

Uuden JYK:n koko pohjautuu marraskuussa 2018 valmistuneeseen perusopetuksen ja 
varhaiskasvatuksen palveluverkkoselvitykseen ja joulukuussa 2018 hyväksyttyyn 
kaupungin palveluverkkosuunnitelmaan. Oppilasmäärä on tarkentunut siten, että 
yhtenäiskouluun sijoittuu yleisopetukseen 900 oppilasta ja erityisen tuen ryhmiin noin 
30 oppilasta sekä vaativimman erityisen tuen opetukseen (Juhola) noin 100 oppilasta 
ja esiopetukseen 71 lasta eli yhteensä noin 1100 oppilasta/lasta.

Lisäksi päiväkotiin sijoittuu 4 isojen ryhmää ja kaksi pienten ryhmää eli yhteensä 108 
lasta.

Edellisten lisäksi rakennuksessa järjestetään Järvenpään Opiston ja Keskisen 
Uudenmaan Musiikkiopiston opetusta.  Ehdotettua kilpatason liikuntasalia käyttää 
koulun lisäksi laajasti eri liikunnan toimijat ja -ryhmät. 

Hankkeen tavoitteet ja toteutusmuoto

Hankevalmistelun aikana hankkeelle on asetettu seuraavat tavoitteet:

Uuden oppimisympäristön mukainen laadukas uusi JYK
Alueen kehittäminen koko Järvenpäätä palvelevaksi kokonaisuudeksi
Yhdistää eri toimijoiden (varhaiskasvatus, opetustoimi, opisto, liikuntapalvelut) 
tilantarpeet tehokkaasti saman katon alle - Monitoimitalo 24/7
Kampuksen tilojen konseptointi eri käyttäjä ryhmille

Hankevalmistelussa on tunnistettu, että erityisesti seuraavat hyödyt on pyrittävä 
realisoimaan hankkeen avulla:

 
Keskustan koulu- ja päiväkotitoiminnan keskittäminen samalle tontille
Maan vapauttaminen JYK Urheilukadun sekä Keskustan päiväkodin alueen osalta 
kiinteistökehitykseen sekä nykyisen JYK Kansakoulunkadun tontin maankäytön 
tehostaminen

Tavoitteena koulutoiminnan aloittamiselle uudella JYK Kampuksella on tammikuu 
2023.

Johtuen kireästä aikataulusta ja kaupungin kustannuspaineesta, alustavasti 
toteutusmuodoksi ehdotetaan projektinjohtourakkaa.

Päätöksenteon aikataulu

Hankkeen ohjausryhmä valitsee 22.10.2019 toteuttavaksi esitettävän 
vaihtoehdon InKAJR:lle.
KAUKE 24.10.2019 käsittelee hanketta ja antaa näkemyksen vaihtoehdoista
InKAJR käsittelee 31.10.2019 vaihtoehtoja ja tavoitteena on, että se valitsee 
lautakunnille ja kaupunginhallitukselle toteuttavaksi esitetettävän vaihtoehdon.
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5.11.2019 OPKA käsittelee hanketta ja esittää kaupunginhallitukselle 
toteuttavaksi esitettävän vaihtoehdon.
14.11.2019 HYVO käsittelee hanketta ja esittää kaupunginhallitukselle 
toteuttavaksi esitettävän vaihtoehdon.
Kaupunginhallitus 18.11.2019 käsittelee hanketta ja esittää valtuustolle 
toteuttavaksi esitettävän vaihtoehdon
Valtuusto päättää hankkeesta 9.12.2019

Pedagogiikka ja tilaohjelma

Pedagoginen visio on laadittu käyttäjän toimesta keväällä 2018. Pedagogisessa 
visiossa korostuu oppimisen ilo, yhteisöllisyys ja osallisuus. Pedagogista visiota on 
päivitetty syksyllä 2019.

Opetuksessa korostuu yhteisopettajuus ja tulevaisuuden taitojen kehittäminen (esim. 
tieto- ja viestintäteknologinen osaaminen, arjen taidot ja vuorovaikutus).

Hankkeen kokonaislaajuus riippuu valittavasta konseptivaihtoehdosta (kts. 
liiteaineisto).

Tilatehokkuus ja tilojen monikäyttöisyys

Syksyn 2018 aikana tutkittiin kohteen käyttöastetta ainoastaan tarkastelun kannalta 
relevanteille tiloille, esimerkiksi siivous-, tekniikka-, varasto-, liikenne ja 
kiinteistönhuoltotilat on jätetty pois tarkastelusta. Tilatehokkuutta ja tilojen 
monikäyttöisyyden tason tutkimista ja kehittämistä jatketaan valitun konseptin 
perusteella talven 2019-2020 aikana.

Hankkeen investoinnit ja budjetti

Alustavan tilaohjelman mukaisesti rakennukselle on laskettu kustannusarvio ”
Talonrakennuksen kustannustieto, 2015” menetelmän mukaisesti, mikä on esitelty 
tausta-aineistossa.

Syksyllä 2018 alueen yhteydessä peruskorjattavat kadut ja muut yleiset alueet on 
arvioitu kustannukseltaan noin 8 miljoonaa euroa.

Samalla Keskustan päiväkodin ja JYK Urheilukadun tontit vapautuvat 
kaupunkikehitykseen ja mahdollistavat merkittäviä myynti tuloja kaupungille 
kattamaan kustannuksia.

Teoreettiset ylläpitokustannukset pyritään esittämään seuraavaan 
päätöksentekoaineiston yhteydessä.

Kaupunkikuva

Konseptivaihtoehdot on esitelty Järvenpään kaupungin kaupunkikuva-arkkitehdille. 
Kaupunkikuva-arkkitehti on kommentoinut konseptivaihtoehtoja.

Kaupunkikehityslautakunta piti ehdotetuista vaihtoehdoista parhaana vaihtoehtoa 
yksi (V1).

 

Valmistelu: yhteistyössä Mestaritoiminnan/projektipäällikkö Jani Kervisen kanssa
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Ehdotus
Esittelijä: Marju Taurula, palvelualuejohtaja

 

Opetus-ja kasvatuslautakunta päättää

merkitä konseptikehtitysvaiheen tilanteen tiedoksi.
esittää,  minkä ohjausryhmän vaihtoehdon pohjalta toteutusta voidaan viedä 
eteenpäin.
todeta, että hankkeen päätöksenteossa voidaan edetä kohdan Päätöksenteon 
aikataulu mukaisesti.

 

Käsittely:

Asiasta käydyn keskustelun perusteella puheenjohtaja totesi, sitä lautakunnalta 
kysyttyään, että opetus- ja kasvatuslautakunta yksimielisesti päätti esittää, että 
hanketta viedään eteenpäin ohjausryhmän esittämän VE 1:n ehdotuksen 
mukaisesti.

 

 

Päätös
 

Opetus-ja kasvatuslautakunta päätti

merkitä konseptikehtitysvaiheen tilanteen tiedoksi
esittää yksimielisesti, että hanketta viedään eteenpäin ohjausryhmän esittämän 
VE 1:n ehdotuksen mukaisesti
todeta, että hankkeen päätöksenteossa voidaan edetä kohdan Päätöksenteon 
aikataulu mukaisesti

 

 

 

Hyvinvointilautakunta, 14.11.2019, § 63

Valmistelijat / lisätiedot:
Marju Taurula
marju.taurula@jarvenpaa.fi
palvelualuejohtaja
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Liitteet
1 JYK_OPKA_HYVO_LTK

Tausta ja tarve

JYK Urheilukadun koulurakennus on elinkaarensa päässä. Rakennuksen 
yhteiskäyttötiloille on Keskiuudenmaan ympäristökeskus (Terveysvalvonta) antanut 
käyttöaikaa vuoden 2021 loppuun asti.

JYK Urheilukadun pidemmällä aikavälillä korvaava uusi rakennus on valmisteltu 
kaupungin palveluverkkosuunnitelmassa linjattujen periaatteiden mukaisesti 
yhtenäiskouluksi. Yhtenäiskoulun koko on arvioitu mm. oppilasmäärien ja 
tilatehokkuuden näkökulmista. Valmistelussa päädyttiin marraskuussa 2018 siihen, 
että optimaalisin koulun koko on laajuudeltaan 4 sarjainen yhtenäiskoulu ja lisäksi 
varataan erityiselle tuelle 5 ryhmän tilat. Koulussa tulisi olemaan noin 900 - 950 
oppilasta.  Alkuvuosina yläkoulun osuus on pienempi, mutta vuosikymmen puolivälin 
jälkeen sen osuus kasvaa ja vastaavasti alakoulun osuus pienenee. Koulun tilat 
suunnitellaan siten, että sinne on mahdollista sijoitta vuosikymmenen loppupuolella 
kuusi yläkoulusarjaa ja kolme alakoulusarjaa sekä lisäksi kolme esiopetusryhmää. 
Tämän lisäksi Juholan koulun oppilaat mahdollisesti siirtyvät myöhemmin uuteen 
koulurakennukseen.

JYK Urheilukadun välittömässä läheisyydessä sijaitsee Keskustan päiväkoti. Keskustan 
päiväkoti on saavuttamassa elinkaarensa pään. Hankevalmistelun aikana Keskustan 
päiväkotia on tarkasteltu ja on käynyt ilmi, että sitä ei kannata peruskorjata vaan 
korvaavat tilat kannattaa toteuttaa uuden koulun yhteyteen kuudelle 
päiväkotiryhmälle.

Rakennettavasta koulusta halutaan tehdä mahdollisimman monikäyttöinen. 
Tavoitteena on, että myös opistot toimisivat jatkossa uudessa JYK - 
koulukampuksessa. Hankevalmistelun aikana on tunnistettu tarve kaupunkitasolla 
erityisesti liikuntapaikoille. Tästä syystä esitetään liikuntasalin toteuttamista hieman 
isompana kuin yhtenäiskoulun vähimmäisvaatimukset asettavat ja esitetään salin 
toteutusta kilpatasoisena.

Kaupunginvaltuusto on hyväksynyt hankkeen vuosien 2019 -2023 talousarvioon 
joulukuussa 2018 (§ 104 Järvenpään kaupungin talousarvio 2019).

Hankkeen hyväksymisen jälkeen tapahtuneet keskeiset muutokset

Hankkeen pyrittiin toteuttamaan uudisrakennuksena elinkaariallianssina. 
Hankinta päätettiin keskeyttää tilaajan budjetin ylittävän tarjouksen takia (§ 115 
JYK yhtenäiskoulun investointihanke, hankinnan keskeyttäminen)
Juholan yksikön noin 100 oppilasta siirtyvät uuteen koulurakennukseen heti 
rakennuksen valmistuessa. Aikaisemmassa hankevalmistelussa Juholan koulun 
oppilaiden siirtyminen uudisrakennuksen tiloihin oli suunniteltu tapahtuvan 
mahdollisesti 2020-luvun puolivälin jälkeen eli hankkeen laajuutta on tästä 
syystä kasvatettu.
Osan perusopetustoiminnan siirtämisestä Kansakoulunkadun 
koulurakennukseen on päädytty esittämään osana hanketta, sillä nykyinen tontti 
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on osoittanut osin ahtaaksi koko kapasiteettia palvelevalle uudisrakennukselle. 
Lisäksi tämä ratkaisee Kansakoulunkadun tulevan käytön, sillä kohde on suojeltu 
ja sitä ei välttämättä voida purkaa, jos kohteeseen ei löydy muuta käyttöä. Näillä 
perusteilla esitetään, että Kansakoulunkatu perusparannetaan osana hanketta. 
Raksystems Oy on tutkinut kohteen kuntoa aikaisemmin ja näiden tutkimusten 
pohjalta on laadittu nykyiset kustannusarviot. Lisäksi FCG Oy tuottaa 
Kansakoulunkadun koulun perusparannuksen korjaustapaehdotuksen 
marraskuun 2019 aikana.
Useiden tunnistettujen etenemisvaihtoehtojen vuoksi on käynnistetty ns. 
konseptikehitysvaihe (elokuu-lokakuu), johon kilpailutettiin arkkitehti. 
Konseptikehitysvaiheen tarkoituksena on tuottaa vaihtoehtoja JYK Kampus -
hankkeen toteuttamiseksi. Lisäksi konseptikehitysvaiheessa on huomioitu 
elokuussa 2019 valmistuneen ja käyttöönotetun Kinnarin koulun 
käyttäjäkokemuksia.
Rakennettavan koulun läheisyyteen on valmistunut kevään 2019 aikana uusi 
Urheilukentän moduulikoulu noin 500 oppilaalle väistötiloiksi. Tällä hetkellä 
koulu hyödyntää osin käytössä olevan JYK Urheilukadun tiloja esimerkiksi 
ruokailun ja käsityöopetuksen osalta. Konseptikehitysvaiheen aikana on 
varmistunut, että palveluverkkolinjausten mukaisesti moduulikoulu kannattaa 
siirtää Mankalaan JYK-hankkeen valmistuttua.
Hankkeen ohjausryhmä (Veikko Simunaniemi, Marju Taurula, Kirsi Rinne, Juhana 
Hiironen) on esittänyt lopulliseen tarkasteluun kolmea vaihtoehtoa, jotka 
tuodaan lautakuntien tietoon ja kohdassa Päätöksenteon aikataulu on ehdotus 
hankeen etenemistä päätöksenteossa.

Hanke liittyy Järvenpään perusopetuksen ja varhaiskasvatuksen 
palveluverkkoon

Uuden JYK:n koko pohjautuu marraskuussa 2018 valmistuneeseen perusopetuksen ja 
varhaiskasvatuksen palveluverkkoselvitykseen ja joulukuussa 2018 hyväksyttyyn 
kaupungin palveluverkkosuunnitelmaan. Oppilasmäärä on tarkentunut siten, että 
yhtenäiskouluun sijoittuu yleisopetukseen 900 oppilasta ja erityisen tuen ryhmiin noin 
30 oppilasta sekä vaativimman erityisen tuen opetukseen (Juhola) noin 100 oppilasta 
ja esiopetukseen 71 lasta eli yhteensä noin 1100 oppilasta/lasta.

Lisäksi päiväkotiin sijoittuu 4 isojen ryhmää ja kaksi pienten ryhmää eli yhteensä 108 
lasta.

Edellisten lisäksi rakennuksessa järjestetään Järvenpään Opiston ja Keskisen 
Uudenmaan Musiikkiopiston opetusta.  Ehdotettua kilpatason liikuntasalia käyttää 
koulun lisäksi laajasti eri liikunnan toimijat ja -ryhmät. 

Hankkeen tavoitteet ja toteutusmuoto

Hankevalmistelun aikana hankkeelle on asetettu seuraavat tavoitteet:

Uuden oppimisympäristön mukainen laadukas uusi JYK
Alueen kehittäminen koko Järvenpäätä palvelevaksi kokonaisuudeksi
Yhdistää eri toimijoiden (varhaiskasvatus, opetustoimi, opisto, liikuntapalvelut) 
tilantarpeet tehokkaasti saman katon alle - Monitoimitalo 24/7
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Kampuksen tilojen konseptointi eri käyttäjä ryhmille
Hankevalmistelussa on tunnistettu, että erityisesti seuraavat hyödyt on pyrittävä 
realisoimaan hankkeen avulla:

Keskustan koulu- ja päiväkotitoiminnan keskittäminen samalle tontille
Maan vapauttaminen JYK Urheilukadun sekä Keskustan päiväkodin alueen osalta 
kiinteistökehitykseen sekä nykyisen JYK Kansakoulunkadun tontin maankäytön 
tehostaminen

Tavoitteena koulutoiminnan aloittamiselle uudella JYK Kampuksella on tammikuu 
2023.

Johtuen kireästä aikataulusta ja kaupungin kustannuspaineesta, alustavasti 
toteutusmuodoksi ehdotetaan projektinjohtourakkaa.

Päätöksenteon aikataulu

Hankkeen ohjausryhmä valitsee 22.10.2019 toteuttavaksi esitettävän 
vaihtoehdon InKAJR:lle.
KAUKE 24.10.2019 käsittelee hanketta ja antaa näkemyksen vaihtoehdoista
InKAJR käsittelee 31.10.2019 vaihtoehtoja ja tavoitteena on, että se valitsee 
lautakunnille ja kaupunginhallitukselle toteuttavaksi esitetettävän vaihtoehdon.
5.11.2019 OPKA käsittelee hanketta ja esittää kaupunginhallitukselle 
toteuttavaksi esitettävän vaihtoehdon.
14.11.2019 HYVO käsittelee hanketta ja esittää kaupunginhallitukselle 
toteuttavaksi esitettävän vaihtoehdon.
Kaupunginhallitus 18.11.2019 käsittelee hanketta ja esittää valtuustolle 
toteuttavaksi esitettävän vaihtoehdon
Valtuusto päättää hankkeesta 9.12.2019

Pedagogiikka ja tilaohjelma

Pedagoginen visio on laadittu käyttäjän toimesta keväällä 2018. Pedagogisessa 
visiossa korostuu oppimisen ilo, yhteisöllisyys ja osallisuus. Pedagogista visiota on 
päivitetty syksyllä 2019.

Opetuksessa korostuu yhteisopettajuus ja tulevaisuuden taitojen kehittäminen (esim. 
tieto- ja viestintäteknologinen osaaminen, arjen taidot ja vuorovaikutus).

Hankkeen kokonaislaajuus riippuu valittavasta konseptivaihtoehdosta (kts. 
liiteaineisto).

Tilatehokkuus ja tilojen monikäyttöisyys

Syksyn 2018 aikana tutkittiin kohteen käyttöastetta ainoastaan tarkastelun kannalta 
relevanteille tiloille, esimerkiksi siivous-, tekniikka-, varasto-, liikenne ja 
kiinteistönhuoltotilat on jätetty pois tarkastelusta. Tilatehokkuutta ja tilojen 
monikäyttöisyyden tason tutkimista ja kehittämistä jatketaan valitun konseptin 
perusteella talven 2019-2020 aikana.

Hankkeen investoinnit ja budjetti
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Alustavan tilaohjelman mukaisesti rakennukselle on laskettu kustannusarvio ”
Talonrakennuksen kustannustieto, 2015” menetelmän mukaisesti, mikä on esitelty 
tausta-aineistossa.

Syksyllä 2018 alueen yhteydessä peruskorjattavat kadut ja muut yleiset alueet on 
arvioitu kustannukseltaan noin 8 miljoonaa euroa.

Samalla Keskustan päiväkodin ja JYK Urheilukadun tontit vapautuvat 
kaupunkikehitykseen ja mahdollistavat merkittäviä myynti tuloja kaupungille 
kattamaan kustannuksia.

Teoreettiset ylläpitokustannukset pyritään esittämään seuraavaan 
päätöksentekoaineiston yhteydessä.

Kaupunkikuva

Konseptivaihtoehdot on esitelty Järvenpään kaupungin kaupunkikuva-arkkitehdille. 
Kaupunkikuva-arkkitehti on kommentoinut konseptivaihtoehtoja.

Kaupunkikehityslautakunta piti ehdotetuista vaihtoehdoista parhaana vaihtoehtoa 
yksi (V1).

 

Valmistelu: yhteistyössä Mestaritoiminnan/projektipäällikkö Jani Kervisen kanssa

Ehdotus
Esittelijä: Marju Taurula, palvelualuejohtaja

 

Hyvinvointilautakunta päättää

merkitä konseptikehtitysvaiheen tilanteen tiedoksi
esittää, minkä ohjausryhmän vaihtoehdon pohjalta toteutusta voidaan viedä 
eteenpäin
todeta, että hankkeen päätöksenteossa voidaan edetä kohdan Päätöksenteon 
aikataulu mukaisesti

 

Käsittely:

Asian käsittelyn alussa todettiin

päätöksenteko aikatauluun liittyen, että tässä vaiheessa asia ei mene 
kaupunginvaltuuston päätettäväksi
että esityslistan lähettämisen  jälkeen on tullut uusi VE 6 johdettu VE HI5, 
jossa liikuntahalli toteutetaan yksityisellä rahoituksella ja jolle valtuusto on 
myöntänyt ehdollisen takauksen (VE HI5)
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Asian käsittelyn jälkeen puhenjohtaja totesi, että hyvinvointilautakunta 
yksimielisesti hyväksyi esittelijän ehdotuksen täydennettynä siten, että 
toteutusta voidaan viedä eteenpäin ohjausryhmän esittämän vaihtoehto 1:n  (VE 
1) mukaisesti.

 

 

Päätös
 

Hyvinvointilautakunta päätti yksimielisesti

merkitä konseptikehtitysvaiheen tilanteen tiedoksi
esittää, että toteutusta voidaan viedä eteenpäin ohjausryhmän esittämän 
vaihtoehto 1:n (VE 1) mukaisesti
todeta, että hankkeen päätöksenteossa voidaan edetä kohdan "Päätöksenteon 
aikataulu" mukaisesti

 

 

 

Kaupunginhallitus, 18.11.2019, § 295

Valmistelijat / lisätiedot:
Juhana Hiironen

Liitteet
1 KH 18.11.2019 JYK kampus KH aineisto final 18.11.2019
2 KH 18.11.2019 Uusi JYK oheismateriaali

Tausta ja tarve

 

JYK Urheilukadun koulurakennus on elinkaarensa päässä. Rakennuksen 
yhteiskäyttötiloille on Keskiuudenmaan ympäristökeskus (Terveysvalvonta) antanut 
käyttöaikaa vuoden 2022 loppuun asti.

JYK Urheilukadun pidemmällä aikavälillä korvaava uusi rakennus on valmisteltu 
kaupungin palveluverkkosuunnitelmassa linjattujen periaatteiden mukaisesti 
yhtenäiskouluksi. Yhtenäiskoulun koko on arvioitu mm. oppilasmäärien ja 
tilatehokkuuden näkökulmista. Arvioinnin lopputuloksena on päädytty siihen, että 
optimaalisin koulun koko on yhtenäiskoulu, jossa on kolmisarjainen alakoulu sekä 
kuusisarjainen yläkoulu eli koulussa tulisi olemaan noin 900 - 1 000 oppilasta ja kolme 
esiopetusryhmää. Tämän lisäksi Juholan koulun oppilaat siirtyvät uuteen 
koulurakennukseen.
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JYK Urheilukadun välittömässä läheisyydessä sijaitsee Keskustan päiväkoti. Keskustan 
päiväkoti on saavuttamassa elinkaarensa pään. Hankevalmistelun aikana Keskustan 
päiväkotia on tarkasteltu ja on käynyt ilmi, että sitä ei kannata peruskorjata vaan 
korvaavat tilat kannattaa toteuttaa uuden koulun yhteyteen kuudelle 
päiväkotiryhmälle.

Rakennettavasta koulusta halutaan tehdä mahdollisimman monikäyttöinen. 
Tavoitteena on, että myös opistot toimisivat jatkossa uudessa JYK - 
koulukampuksessa. Hankevalmistelun aikana on tunnistettu tarve kaupunkitasolla 
erityisesti liikuntapaikoille. Tästä syystä esitetään liikuntasalin toteuttamista hieman 
isompana kuin yhtenäiskoulun vähimmäisvaatimukset asettavat ja esitetään salin 
toteutusta kilpatasoisena.

Kaupunginvaltuusto on hyväksynyt hankkeen vuosien 2019 -2023 talousarvioon 
joulukuussa 2018 (§ 104 Järvenpään kaupungin talousarvio 2019).

 

Hankkeen hyväksymisen jälkeen tapahtuneet keskeiset muutokset

 

Hanke pyrittiin toteuttamaan uudisrakennuksena elinkaariallianssina. Hankinta 
päätettiin keskeyttää tilaajan budjetin ylittävän tarjouksen takia (§ 115 JYK 
yhtenäiskoulun investointihanke, hankinnan keskeyttäminen)
Juholan koulun oppilaita siirtyy uuteen koulurakennukseen noin 100 oppilasta 
heti rakennuksen valmistuessa. Aikaisemmassa hankevalmistelussa Juholan 
koulun oppilaiden siirtyminen uudisrakennuksen tiloihin oli suunniteltu 
tapahtuvan 2020-luvun loppupuolella eli hankkeen laajuutta on tästä syystä 
kasvatettu.
Osan perusopetustoiminnan siirtämisestä Kansakoulunkadun 
koulurakennukseen on päädytty esittämään osana hanketta, sillä nykyinen tontti 
on osoittanut osin ahtaaksi koko kapasiteettia palvelevalle uudisrakennukselle. 
Lisäksi tämä ratkaisee Kansakoulunkadun tulevan käytön, sillä kohde on suojeltu 
ja sitä ei välttämättä voida purkaa, jos kohteeseen ei löydy muuta käyttöä. Näistä 
lähtökohdista johtuen esitetään, että Kansakoulunkatu perusparannetaan osana 
hanketta. Raksystems Oy on tutkinut kohteen kuntoa aikaisemmin ja näiden 
tutkimusten pohjalta on laadittu nykyiset kustannusarviot. Lisäksi FCG Oy on 
tehnyt Kansakoulunkadun koulun perusparannuksen korjattavuusarvion 
31.10.2019. Arvion mukaan Kansakoulunkadun koulun on perusparannettavissa 
terveelliseksi ja turvalliseksi.
Useista tunnistetuista etenemisvaihtoehdoista johtuen käynnistettiin ns. 
konseptikehitysvaihe (elokuu-lokakuu), johon kilpailutettiin arkkitehti. 
Konseptikehitysvaiheen tarkoituksena on tuottaa vaihtoehtoja JYK Kampus -
hankkeen toteuttamiseksi. Lisäksi konseptikehitysvaiheessa on huomioitu 
elokuussa 2019 valmistuneen ja käyttöönotetun Kinnarin koulun 
käyttäjäkokemuksia.
Rakennettavan koulun läheisyyteen on valmistunut kevään 2019 aikana uusi 
Urheilukentän moduulikoulu noin 500 lapselle väistötiloiksi. Tällä hetkellä koulu 
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hyödyntää osin käytössä olevan JYK Urheilukadun tiloja esimerkiksi ruokailun ja 
käsityöopetuksen osalta. Konseptikehitysvaiheen aikana on varmistunut, että 
palveluverkkolinjausten mukaisesti moduulikoulu kannattaa siirtää Mankalaan 
JYK-hankkeen valmistuttua.
Hankkeen ohjausryhmä (Veikko Simunaniemi, Marju Taurula, Kirsi Rinne, Juhana 
Hiironen) on päättänyt esittää lopulliseen tarkasteluun kolmea vaihtoehtoa, 
jotka tuodaan nyt kaupunginhallituksen tietoon ja myöhemmin kohdassa 
Päätöksenteon aikataulu esitetyllä tavalla päätöksentekoon. (Kts. tausta-aineisto).

 

Hanke liittyy Järvenpään perusopetuksen ja varhaiskasvatuksen 
palveluverkkoon

Uuden JYK:n koko pohjautuu marraskuussa 2018 valmistuneeseen perusopetuksen ja 
varhaiskasvatuksen palveluverkkoselvitykseen ja joulukuussa 2018 valtuustossa 
hyväksyttyyn kaupungin palveluverkkosuunnitelmaan.

 

                      Hankkeen tavoitteet ja toteutusmuoto

                      Hankevalmistelun aikana hankkeelle on asetettu seuraavat tavoitteet:

Uuden oppimisympäristön mukainen laadukas uusi JYK
Alueen kehittäminen koko Järvenpäätä palvelevaksi kokonaisuudeksi
Yhdistää eri toimijoiden (varhaiskasvatus, opetustoimi, opisto, 
liikuntapalvelut) tilantarpeet tehokkaasti saman katon alle - 
Monitoimitalo 24/7
Kampuksen tilojen konseptointi eri käyttäjä ryhmille

 

Hankevalmistelussa on tunnistettu, että erityisesti seuraavat hyödyt on pyrittävä 
realisoimaan hankkeen avulla:

Keskustan koulu- ja päiväkotitoiminnan keskittäminen samalle tontille
Maan vapauttaminen JYK Urheilukadun sekä Keskustan päiväkodin 
alueen osalta kiinteistökehitykseen sekä nykyisen JYK 
Kansakoulunkadun tontin maankäytön tehostaminen

 

Tavoitteena koulutoiminnan aloittamiselle uudella JYK Kampuksella on viimeistään 1
/2023

Johtuen kireästä aikataulusta ja kaupungin kustannuspaineesta, alustavasti 
toteutusmuodoksi ehdotetaan tilaajan hankkimaa suunnittelua ja rakentamista 
yhteistoiminnallisena projektinjohtourakkana.

 

Päätöksenteon aikataulu

KAUKE 24.10.2019 käsitteli hanketta sitä valmistelleen ohjausryhmän 
ehdotuksen pohjalta ja esittää kaupunginhallitukselle hankeen toteuttamista
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VE 1 pohjalta

INKAJR hyväksyi 31.10.2019 tausta-aineiston jatkokäsittelyn pohjaksi 
täydennettynä elinkaarikustannuksilla   kaupunginhallituksen käsittelyyn
5.11.2019 OPKA käsitteli hanketta ohjausryhmän vaihtoehtoesitysten pohjalta ja 
esittää kaupunginhallitukselle hankeen toteuttamista VE1 pohjalta
14.11.2019 HYVO käsittelee hanketta ja esittää kaupunginhallitukselle 
toteuttavaksi esitettävän vaihtoehdon.
Kaupunginhallitus 18.11.2019 päättää hankeen etenemisestä ja toteuttavaksi 
esitettävistä vaihtoehdoista

 

Pedagogiikka ja tilaohjelma

Pedagoginen visio on laadittu käyttäjän toimesta keväällä 2018 ja sitä on päivitetty 
syksyllä 2019. Pedagogisessa visiossa korostuu oppimisen ilo, yhteisöllisyys ja 
osallisuus.

Opetuksessa korostuu yhteisopettajuus ja tulevaisuuden taitojen kehittäminen (esim. 
tieto- ja viestintäteknologinen osaaminen, arjen taidot ja vuorovaikutus).

Hankkeen kokonaislaajuus riippuu valittavasta konseptivaihtoehdosta (kts. 
liiteaineisto).

 

Tilatehokkuus ja tilojen monikäyttöisyys

Syksyn 2018 aikana tutkittiin kohteen käyttöastetta ainoastaan tarkastelun kannalta 
relevanteille tiloille, esimerkiksi siivous-, tekniikka-, varasto-, liikenne ja 
kiinteistönhuoltotilat on jätetty pois tarkastelusta. Tilatehokkuutta ja tilojen 
monikäyttöisyyden tason tutkimista ja kehittämistä jatketaan valitun konseptin 
perusteella talven 2019-2020 aikana.

 

Hankkeen investoinnit ja budjetti

Alustavan tilaohjelman mukaisesti rakennukselle on laskettu kustannusarvio ”
Talonrakennuksen kustannustieto, 2015” menetelmän mukaisesti, mikä on esitelty 
tausta-aineistossa.

Hankkeen yhteydessä peruskorjattavien alueen katujen  ja muiden yleisten  alueiden 
kustannusarvioksi on vuonna 2018 arvioitu noin 8 miljoonaa euroa.

Samalla Keskustan päiväkodin ja JYK Urheilukadun tontit vapautuvat 
kaupunkikehitykseen ja mahdollistavat merkittäviä myyntituloja kaupungille 
kattamaan hankeen kustannuksia.

Teoreettiset tilojen käyttöasteet pyritään esittämään seuraavan 
päätöksentekoaineiston yhteydessä.
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Kaupunkikuva

Konseptivaihtoehdot on esitelty Järvenpään kaupungin lautakunnissa (KAUKE, OPKA). 
Kaupunkikehityslautakunta on kokouksessaan 24.10.2019 päättänyt yksimielisesti, 
että hankkeen toteutusta voidaan viedä eteenpäin vaihtoehto 1 (VE1) pohjalta esitetyn 
päätöksenteon aikataulun mukaisesti. Myös Opetus- ja kasvatuslautakunta päätyi 
5.11.2019 kokouksessaan yksimielisesti esittämään  hankkeen valmistelun etenemistä 
VE 1 pohjalta.

OPKA ja KAUKE lautakunnissa ei ole käsitelty yksityisellä rahoituksella tehtävää 
liikuntahallikokonaisuutta, VE HI5, koska tämä vaihtoehto on esitetty vasta 13.11.2019. 
Vaihtoehto VE HI5 on kokoluokaltaan noin kaksinkertainen JYK:in yhteyteen 
suunniteltuun hallikokonaisuuteen nähden.

 

Valmistelu: yhteistyössä Mestaritoiminnan projektipäällikkö Jani Kervisen kanssa

Toimivalta asiassa on kaupunginhallituksen, koska hankkeen arvo ylittää 2.000.000 
euroa. Järvenpään kaupungin hallintosääntö, taloudellisen toimivallan siirtämistä 
koskeva liite 1, investointiosa kohta 5, rakennushankkeet ja projektit

 

________________

 

Hyvinvointilautakunta kokouksessaan 14.11.2019  § 63 asian osalta:

totesi
päätöksenteko- aikatauluun liittyen, että tässä vaiheessa asia ei 
mene valtuuston päätettäväksi
että esityslistan lähettämisen  jälkeen on tullut uusi VE 6 johdettu VE 
HI5:stä , jossa liikuntahalli toteutetaan yksityisellä rahoituksella ja 
jolle valtuusto on myöntänyt ehdollisen takauksen (VE HI5)

 

päätti
merkitä konseptikehtitysvaiheen tilanteen tiedoksi
yksimielisesti esittää, että toteutusta voidaan viedä eteenpäin 
ohjausryhmän VE 1:n mukaisesti
todeta, että hankkeen päätöksenteossa voidaan edetä kokouksessa 
päivitetyn aikataulun mukaisesti

 

 

Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää:
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Merkitä konseptikehitysvaiheen tilanteen tiedoksi
Hyväksyä esitetyt sekä tausta-aineistossa tarkennetut hankkeen tavoitteet, 
pedagogiset lähtökohdat ja hankkeen laajuuden vaihtoehtojen Ve 1 tai Ve 6/ Ve 
HI 5 pohjalta lähtökohdaksi hankkeen kehitysvaiheeseen siirtymiselle
Antaa luvan siirtyä koulukokonaisuuden osalta kehitysvaiheeseen, 
mutta liikuntasalin osalta selvitettävä mahdollisuutta sijoittaa hankkeen 
yhteyteen yksityisellä rahoituksella toteutettava liikuntahalli, jolle valtuusto on 
myöntänyt ehdollisen takauksen (VE HI5)
Hyväksyä hankemalliksi projektinjohtourakan

 

Käsittely

Projektipäällikkö Jani Kervinen Mestaritoiminta Oy, rakennuttamisen asiantuntija 
Tuomas Talasma Boost Brothers Oy ja palvelualuejohtaja Marju Taurula esittelivät 
hanketta.

Tämän jälkeen käsiteltiin § 290 hakeutuminen työllisyyden kuntakokeiluihin. 

Päätös
Hyväksyttiin.

Kaupunginhallitus, 13.01.2020, § 3

Valmistelijat / lisätiedot:
Marju Taurula
marju.taurula@jarvenpaa.fi
palvelualuejohtaja

Liitteet
1 KH 13.1.2020 JYK kampus KH final

Tausta ja tarve

Uuden JYK koulu kokonaisuuden rakentamisesta tehdyn päätöksen 18.11.2019 
mukaan kaupunginhallitus antoi luvan siirtyä koulukokonaisuuden osalta 
kehitysvaiheeseen, mutta liikuntasalin osalta oli selvitettävä mahdollisuutta sijoittaa 
hankkeen yhteyteen yksityisellä rahoituksella toteutettava liikuntahalli, jolle valtuusto 
on myöntänyt ehdollisen takauksen (VEL HI5). Takauksen päätöstä on tarkistettu KV 
9.12.2019 § 89.siten, että siitä on poistettu paikkasidonnaisuus. 

Tehtävänä on ollut tutkia oman liikuntahallin rakentamisen vaihtoehdot, 
kustannusvaikutukset sekä mahdollisen ulkopuolisen toteuttajan hallikokonaisuus 
(HI5).

Hankevalmistelun taustamateriaaliksi on koottu yhteen 
kaupunkitasoisesti   liikuntasalimuutokset ja tunnistettu jo aiemmin kaupungissa 
sisäliikuntapaikkojen lisätarve.
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Hankkeen toimesta on valmisteltu 3 erilaista hallikokonaisuutta, jotka voisi toteuttaa 
koulun yhteyteen sekä lisäksi tutkittu HI5 areena- kokonaisuuden soveltumista 
koulukampukseen ja sen vaikutukset JYK kouluhankkeeseen sekä muuhun 
ympäristöön.

Alkuperäinen ajatus on ollut toteuttaa HI5 kokonaisuus liikuntakampukselle Kartanon 
koulun läheisyyteen, jolloin koulun käyttöön voisi vuokrata hallista lisätiloja esim. 
pallopeleihin.  Kartanon koululla ei ole omia liikuntatiloja ja sen läheisyydessä 
käytössä olevat liikuntatilat ovat nykyisin riittämättömät ja tulevaisuudessa koulun 
laajuus tulee todennäköisesti kasvamaan.

Hankkeessa huomioitavat asiat liikuntatilakonseptia valittaessa

Koululiikunnan tarpeet ja pedagogiikka.
Juholan yksikön oppilaiden liikuntatilatarve on myös huomioitava valittavassa 
vaihtoehdossa.
HI5 kokonaisuuden rakentaminen johtaa Juholan yksikön purkamiseen, koska 
kokonaisuus ei mahdu uuden koulurakennuksen kanssa samalle tontille.
Väestönsuojien tilaratkaisu tontilla ja sen aiheuttamat kustannukset.
Kaupunkikuvalliset vaatimukset.
Väistötilojen tarve ja niiden kustannukset.
Liikuntapaikkojen tarve kaupunkitasolla eli poistuvat sekä rakentuvat 
liikuntapaikat.

Koulun yhteyteen toteutettavan liikuntatilan ja HI5- konseptilla toteutettavan 
liikuntatilan vertailua kampuksen ja koulun toiminnan kannalta on esitelty 
liitemateriaalissa.

Kaupunkikuvallinen lausunto liikunta-areenan sijoittamisesta Juholan yksikön 
paikalle

Juholan yksiön sijainti RKY-alueen (valtakunnallisesti merkittävä rakennettu 
kulttuuriympäristö) pohjoispuolella Juholan peltojen päätepisteenä on 
kaupunkikuvallisesti vaativa, kun huomioidaan maakuntamuseon tiukka kanta Juholan 
peltojen avoimena ja alkuperäisen kaltaisena säilyttämisestä. Asemakaavassa on 
sallittua muuttaa rakennuksen korkeus nykyisestä III-kerrokseen, mikä tarkoittaa noin 
10 m julkisivun korkeutta. Normaalirakennuksen harjakorkeus nousee siitä noin 4 
metriä. Hallimaisen rakennuksen harjakorkeus nousee korkeammalle, mutta sen ei 
tule ylittää Kansakoulunkadun opistojen talon harjakorkeutta.

Hallimainen rakennus on hallitseva joka tapauksessa, kriteereitä kaupunkikuvallisesti:

Sen tulisi soveltua RKY-alueeseen esim. ratsastuskeskus Ainon ratsastustallien 
kanssa visuaalisesti yhteen.
Tontille tulevan rakennuksen tulee noudattaa RKY-alueella vaadittua laatutasoa
Julkisivut saisivat olla paremmin jäsenneltyjä ja rakennus tulisi olla julkisivultaan 
myös Kansakoulunkadun vanhaan rakennukseen sopiva.
Puujulkisivu sopisi hyvin tähän paikkaan. Jaoteltuna esim. niin, että 
runkorakenteet näkyvät ulkoseinässä ja korkeat, suuret ikkunat, joiden edessä 
puurimoitus (vaaka) katkaisee keskellä pitkän massan.

Kaupunkikuvallinen yhteenveto:
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Jotta HI5 hallirakennus voidaan toteuttaa kyseiselle tontille tulee sitä muuttaa 
suunnitellusta RKY - alueelle paremmin sopivaksi.
Areenan rakentaminen tontille johtaa väistämättä Juholan yksikön purkuun 
ennen sen elinkaaren päättymistä.

Koulun yhteyteen tuleva liikuntatila

VEL 1 toteutusratkaisu perustuu koulun tarpeiden miniminimivaatimukseen: 
salin koko 1 000m2, vapaa korkeus 8 m sekä väliverhoilla 4 osaan jaettava.

Tämä ei palvele paikallisien urheiluseurojen eri lajitarpeita, joille noin 250 
m2 salilohko ei ole riittävä, koska pelikenttien ympärille ei mahdu riittäviä 
reuna-alueita. Näiden tarpeiden mukaisesti 1 000m2 salin tulisi olla 3 
osaan jaettava, joka ei vastaa koulun tarpeita.
alustava kustannusarvio 9 040 000€

VEL 2 toteutusratkaisu perustuu koulun, paikallisten urheiluseurojen sekä 
opiston yhdistettyihin vaatimuksiin: salin koko 1 215 m2, vapaa korkeus 9m, 
väliverhoilla 4 osaan jaettava. (katsomovaraus 300m2, noin)

Tämä salin koko sekä vapaa korkeus riittää myös kansallisen tason eri 
lajien vaatimuksille, mutta katsomokapasiteetti ei riitä.
Mikäli jokin paikallinen seura nousee pääsarjatasolle, niin kansallisen tason 
vaatimusten mukaiset lisäkatsomot on toteutettavissa myöhemmin mm. 
koripallon, lentopallon, sulkapallon sekä rytmisen voimistelun tarpeisiin eri 
tyyppisin kevytkatsomoin tai irtotuolein salin reunoille.
Kansallisen tason salibandy ja futsal pelikenttä varoalueineen kattaa koko 
salin. lisäkatsomokapasiteettia ei voida näiden lajien osalta toteuttaa 
täydellisesti
Alustava kustannusarvio 9 910 000€

VEL 3 toteutusratkaisu perustuu kansainvälisen kilpatason harjoitusolosuhteiden 
vaatimuksiin salin osalta: salin koko 1 215 m2, vapaa korkeus 12,5m.

Tämä salin koko ja vapaa korkeus riittävät kansainvälisen kilpatason eri 
lajien harjoitusvaatimuksille myös lentopallolle. Kansainvälisen kilpatason 
otteluiden katsomovaatimuksia ei saliin pysty toteuttamaan.
Alustava kustannusarvio 10 890 000€

Eri vaihtoehtojen kustannusten laskentaa on eritelty liitemateriaalissa.

Alkuperäisessä hankelaajuudessa on esitetty toteutettavaksi vaihtoehtoa VEL 3 
mukaista saliratkaisua. VEL 2 vaihtoehto täyttää suurimman osan eri lajien kansallisen 
tason salivaatimuksista. VEL 2 vaihtoehto ei sovellu kansainvälisen lentopallon 
harjoituspaikaksi kuten vaihtoehto VEL 3. VEL 2 on kustannuksiltaan noin 980 000€ 
edullisempi.

Koulun yhteyteen toteutettavan liikuntasalin vaihtoehdoista valmistelijat esittävät 
suunnittelun pohjaksi valittavan VEL 2.

Tunnistettu säästöpotentiaali vaihtoehdossa 2

Hallikokonaisuuksilla on tunnistettu noin 1,5 – 2,0 M€ säästöpotentiaali, joka 
koostuu seuraavista edellytyksistä:
Halli voidaan toteuttaa teräsrakenteisena kevyillä julkisivuelementeillä.
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Julkisivuverhous voidaan toteuttaa edullisemmin kaupunkikuvallisesti 
hyväksyttävin materiaalein esim. puuverhouksin.
Hallin sisäpuoliset seinä ja kattopintojen materiaalit on karsittu minimiin.
Hallin varustelun tasoa kevennetään minimiin, kuitenkin niin, että lajiolosuhteet 
täyttyvät.
Liikuntasalissa ei toteuteta näyttämörakenteita esitystekniikkoineen.
Tilaajan kehittämisvarausta on mahdollista pienentää hallikokonaisuuden osalta. 
Tämä tarkoittaa sitä, että halli tullaan toteuttamaan minimitasoon ja 
suunnittelun sekä rakentamisen edetessä ei ole mahdollista tehdä tason 
korotuksia.

Liikuntatilat HI5 konseptilla

HI5 hallin soveltuminen koulun liikunnanopetukseen edellyttää joitain muutoksia 
alkuperäiseen hallisuunnitelmaan verrattuna.  Yrittäjät ovet valmiita tutkimaan 
mahdollista laatutason nostoa verrattuna alkuperäiseen hallisuunnitelmaan. Yrittäjien 
kannalta laatutason nostamisesta aiheutuvat kustannukset ovat sen verran suuret, 
että niiden toteutuminen vaatisi kaupungin sitoutumisen salin vuokraukseen 
alkuperäisen suunnitelman 3 pv/vko sijasta 5pv/vko ja vähintään 10 vuoden ajan. 
Tarkempi selvitys oheismateriaalissa.

Liikuntasalin toteuttaminen HI5 -areenan konseptilla edellyttää kaupungin hankkeelta 
lisäkustannuksia erillisten VSS- tilojen rakentamisen, piha-alueen rakentamisen sekä 
Juholan yksikön esteettömien väistötilojen toteuttamiskustannusten osalta. Näiden 
kustannusten tasoksi on arviotu n. 4 540 000 € ja tämän lisäksi kaupunki menettää JYK 
tontin eteläosan (Juholan yksikkö) maankäytön tuotot 1 700 000 €. HI5 hallin tontin 
vuoratuotot ovat noin 10 000€/vuosi.

Valmistelun aikana on tiedostettu, että alkuperäinen HI5 kustannusarvio ei 
sellaisenaan voi toteutua Juholan koulun rakennuspaikalla. Lisäkustannuksia 
muodostuu kaupunkikuvallisista vaatimuksista, maaperäolosuhteista sekä 
koululiikunnan ja urheiluseurojen tarpeiden huomioimisesta salin korkeuteen, -
varustetasoon sekä hallin sosiaalitilojen ja katsomotilojen lisäämisestä. Näitä 
kustannuksia ei ole vielä voitu tässä selvityksessä arvioida tarkemmin.

Koko hankeen kustannusten vertailua koulun yhteyteen toteutettavan VEL 2 
liikuntatilan ja HI5- konseptilla toteutettavan liikuntatilan osalta on esitelty 
liitemateriaalissa.

Yhteenveto

Oheismateriaalissa olevan liikuntapalveluiden laatiman liikuntasalien selvityksen 
mukaan sisäliikuntapaikoissa on ollut ja tulee olemaan merkittävästi muutoksia ja 
harrastajilta on tullut toiveita lisätiloista. Näiden ja alustavien kiinteistölinjausten mm. 
perusteella tarvitaan sisäliikuntatiloja sekä Uusi JYK - kampuksella että Kartanon 
liikuntakampuksella.  Jos HI5 toteutetaan Kartanon koulun läheisyyteen, voidaan sillä 
vastata Kartanon koulun liikuntatilan lisätarpeeseen myös suunnitteilla olevan uuden 
koulun osalta. 

Hanke esittää toteutettavaksi vaihtoehtoa VEL 2 seuraavista syistä:
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1.  
2.  

3.  

Juholan koulurakennus voidaan säilyttää ja sen käyttöä jatkaa elinkaarensa 
päähän.
HI5 areenan aiheuttamat lisäkustannukset hankkeelle ovat mittavat (4 540 000) 
ja tällä kustannuksella ei saada arvoa rahalle.
Kansallisen tason lajiolosuhteet saadaan varmistettua.
Hintaero näiden kahden vaihtoehto välillä VEL2 /HI5 on 2 310 000€– 4 070 000€. 
riippuen toteutustavasta
Hintaero vaihtoehdon VEL 1 / HI5 välillä on 2 500 000 €.
Juholan yksikkö tarvitsee väistötilat vähintään 3 vuodeksi, jos toteutetaan HI5 
areena ennen JYK valmistumista. kustannus tälle on noin 1.6milj€
JYKin salin pukuhuoneet voivat olla urheilukentän kanssa yhteiskäytössä.
Koululla esteetön sisäyhteys liikuntatiloihin.

Mestaritoiminnan valtuutus

Mestaritoiminta Oy hakee kaupungin valtuutusta valmistelemaan hankinnat ja 
sopimukset puolestaan kaupungin nimiin.

Valmisteltu yhteistyössä Mestaritoiminnan rakennuttajapäällikkö Jani Kervisen ja 
projektipäällikkö Teemu Jaakkolan kanssa.

MT

Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää:

että Uusi JYK- kampuksen liikuntatiloja ei toteuteta HI5- areena hankkeen kautta
että Uusi JYK- kampuksen liikuntatilat toteutetaan VE2 laajuisena koulun 
yhteyteen. Vaihtoehdon suunnittelussa tulee huomioida tunnistetut 
säästömahdollisuudet.
valtuuttaa Mestaritoiminta Oy:n valmistelemaan ja päättämään hankinnat ja 
allekirjoittamaan ja valvomaan asiaa koskevat sopimukset kaupungin puolesta.

Kaupunginhallitus edellyttää, että tästä liikuntatilasta liikuntapalveluille 
aiheutuvat nettokäyttömenot katetaan liikuntapalveluiden talousarviosta siten, ettei 
liikuntapalveluiden määrärahaa ole tämän vuoksi nostettava.

 

Käsittely 

Projektipäällikkö Teemu Jaakkola ja rakennuttajapäällikkö Jani Kervinen selostivat 
asiaa.

Esittelijä täsmensi päätösehdotustaan kuulumaan päätöskohdan 3 osalta siten, että 
Mestaritoiminta Oy valtuutetaan valmistelemaan ja päättämään kehitysvaihetta 
koskevat hankinnat ja allekirjoittamaan ja valvomaan asiaa koskevat sopimukset 
kaupungin puolesta.

Päätös
Hyväksyttiin esittelijän täsmennetyn päätösehdotuksen mukaisesti.
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Kaupunginhallitus, 02.03.2020, § 37

Valmistelijat / lisätiedot:
Marju Taurula
marju.taurula@jarvenpaa.fi
palvelualuejohtaja

Aiemmat hankkeen käsittelyt kaupunginhallituksessa 18.11.2019 § 295 sekä 13.1.2020 
§ 3.

Kaupunginhallituksen kokouksessa 18.11.2019 on hankemalliksi hyväksytty 
projektinjohtourakka.

Kaupunginhallituksen kokouksissa 18.11.2019 sekä 13.1.2020 on hyväksytty hankkeen 
kokonaisbudjetti 49.710.000 €, joka koostuu tehtyjen päätösten mukaisesti 
seuraavista kokonaisuuksista:

Uusi koulurakennus 27.100.000 €
Kansakoulunkadun perusparannus 12.700.000 €
Liikuntasali 9.910.000 €.

Kaikki esitetyt summat alv 0%.

Liikuntasalipäätöksen jälkeen hankkeen suunnittelua on jatkettu käyttäjien kanssa 
yhteistyössä. Tämän hetkiset arkkitehtisuunnitelmat esitellään kokouksessa. Keittiö 
tullaan toteuttamaan valmistuskeittiön sijaan jakelukeittiönä.

Projektinjohtourakoitsijahankinnan ennakkoilmoitus on julkaistu Hilmassa 18.1.2020. 
Mestaritoiminta Oy pyysi ennakkoilmoituksessa ilmoittautumisia 
markkinavuoropuheluun, jotka pidettiin neljän rakennusliikkeen kanssa 12.2.2020.

Hankkeen ehdotussuunnitelmia esitellään Opetus- ja Kasvatuslautakunnassa 
25.2.2020 sekä Kaupunkikehityslautakunnassa ja Hyvinvointilautakunnassa 27.2.2020.

Valmistelu yhteistyössä Mestaritoiminnan projektipäällikkö Teemu Jaakkolan kanssa.

MT

Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää:

merkitä tiedoksi hankkeen valmistelutilanteen.
että Uusi JYK- kampuksen keittiö toteutetaan jakelukeittiönä.
valtuuttaa Mestaritoiminta Oy:n tekemään Uusi JYK- kampuksen 
projektinjohtourakoitsijan hankinnan ja hankintaan liittyvän sopimuksen 
hyväksytyssä budjetissa.
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4.  antaa Mestaritoiminta Oy:lle valtuutuksen valmistella sekä päättää 
toteutusvaihetta koskevat hankinnat sekä allekirjoittaa ja valvoa asiaa koskevat 
sopimukset  kaupungin puolesta.

 

Päätös
Asia poistettiin esittelystä. 

Kaupunginhallitus, 17.06.2020, § 241

Valmistelijat / lisätiedot:
Kirsi Rinne
kirsi.rinne@jarvenpaa.fi
talousjohtaja

Liitteet
1 Oheismateriaali OPKA/HYVO JYK-hankemuutos KH17062020

Taustaa

Kaupunginhallitus käsitteli JYK-hanketta kokouksessaan 18.11.2019, jossa päätettiin 
hankkeen konsepti, laajuus sekä vahvistettiin siirtyminen koulukokonaisuuden 
osalta kehitysvaiheeseen.  

Kaupunginhallitus käsitteli JYK-hankkeen liikuntatilojen 
toteutusratkaisun kokouksessaan 13.1.2020, jossa 
päätettiin liikuntasalikokonaisuuden toteutustapa, laajuus ja laatutaso.  

Kaupunginhallituksen kokouksissa 18.11.2019 sekä 13.1.2020 päätettiin hankkeen 
kokonaisbudjetti 49.710.000 €, joka koostuu tehtyjen päätösten mukaisesti 
seuraavista kokonaisuuksista:  

* Uusi koulurakennus 27.100.000 € 
* Kansakoulunkadun perusparannus 12.700.000 € 
* Liikuntasali 9.910.000 €. 

Kaupunginhallituksen kokouksessa 2.3.2020 oli tarkoitus 
hakea valtuutus Mestaritoiminta Oy:lle valmistella sekä päättää toteutusvaihetta 
koskevat hankinnat sekä allekirjoittaa ja valvoa asiaa koskevat sopimukset kaupungin 
puolesta. Asia poistettiin käsittelystä, koska kaupungin taloustilanteesta 
johtuen haluttiin varmistaa hankkeen olevan mitoitettu palvelutarpeen mukaisesti.  

Investointiohjelman päivityksen yhteydessä on päivitetty väestöennusteiden 
palvelutarvearviot vuosiksi 2020-2030 ja tehty tilakohtaiset kapasiteettiselvitykset, 
joiden perusteella JYK-hanke voidaan toteuttaa suunniteltua pienempänä hankkeena. 
Taloudellisten tarkastelujen jälkeen on päädytty esittämään ratkaisua, jossa JYK-hanke 
toteutetaan hyödyntäen olemassa olevia tilamoduuleja ja täydentämällä 
kokonaisuutta uudisrakennuksella sekä Kansakoulunkadun 
peruskorjaushankkeella. Hanke ehdotetaan toteutettavaksi vaiheistettuna, jolloin se 
vastaa juuri siihen tarpeeseen, mikä palvelualueella on. 
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Kaupunginhallituksen edellisen käsittelyn jälkeen 
JYK Urheilukadun kiinteistössä on todettu keittiön ja ruokalan osalta sisäilmatilanne ja 
työskentely näissä tiloissa on lopetettu. Keittiön sisäilmatilanteen vuoksi on 
käynnistetty hankinta väliaikaisesta keittiö- ja ruokalayksiköstä, joka toimii kohteessa 
Uuden JYKin valmistumiseen saakka.  

Hankkeen vaiheistus, aikataulu ja linjaukset  

1. vaihe 18,6 milj. € 

Vaiheessa 1 tontille rakennetaan uudisosa, joka kattaa mm. teknisen työn, 
ruokalan, jakelukeittiön, liikuntasalin, sekä aineluokkia. Urheilukadun 
moduulikoulu jää JYKin käyttöön. Vaiheen 1 on määrä valmistua 1/2023. Tämän 
vaiheen oppilaskapasiteetti on 800 oppilasta (uudisosa + 
moduuli) + Juholan yksikkö 100 oppilasta. 

2. vaihe 15,3 milj. € 

Vaiheessa 2 peruskorjataan Kansakoulunkatu 1. Kouluun on ajateltu sijoittuvan 
alakoulun oppisoluja sekä aineluokkia. Peruskorjauksen tulisi olla valmis 1/2026, 
minkä jälkeen kampuksen kapasiteetti on 1100 oppilasta. Vaiheen 2 valmistuttua 
Juholan yksikön loputkin toiminnat siirtyvät Uuden JYKin tilohin ja Juholan 
kiinteistö vapautuu kiinteistökehittämiselle.  

KUM, opisto: Opistoille ei rakenneta kampukselle omia tiloja, vaan opistot toimivat 
kaupungin muissa tiloissa. Seutulantie 8 kiinteistö säilyy toistaiseksi Keskisen 
Uudenmaan Musiikkiopiston päätoimipisteenä. 

Liikuntahalli: Liikuntasalin koko tulee tässä toteutusratkaisussa olemaan n. 710 
m2. Liikuntasali on jaettavissa kolmeen lohkoon ja se toteutetaan koulun vaatimusten 
mukaiseen tasoon (ei kiinteää katsomoa). Tämän lisäksi 1. vaiheen 
valmistuessa on koulun käytössä Juholan yksikön liikuntasali n. 210 
m2. Lisäksi 2. vaiheen valmistuessa tulee koulun käyttöön 
perusparannettavan Kansakoulunkatu 1:n liikuntasali n.230 m2 ja Juholan liikuntasali 
poistuu koulun käytöstä.  

Hankelaajuus 

Kaupungin taloustilanteen vuoksi JYKin hankelaajuutta selvitettäessä on huomioitu 
hankkeeseen kiinteästi kytkeytyvät muut kouluhankkeet. Alkuperäisessä 
suunnitelmassa hankelaajuuteen sisältyi Kyrölän oppilaiden sijoittuminen kohteeseen 
ja suurempi liikuntahalli. Kyrölän oppilaiden siirron kannattavuus on haluttu 
varmistaa selvittämällä vaikutukset kaupungin talouteen kahdessa eri vaihtoehdossa.  

VE1: JYKiin ei rakenneta tiloja Kyrölän 3.-6. vuosiluokan oppilaita varten, jolloin Kyrölän 
koulu pysyy koulukäytössä, minkä seurauksena Kyrölän päiväkodin nykyiset tilat tulee 
korvata uusilla tiloilla viimeistään vuonna 2023. Jotta opetus voi jatkua Kyrölässä 
pysyvästi, tulee koulun yhteyteen suunniteltu liikuntahallirakennus toteuttaa, minkä 
lisäksi pitää rakentaa koululle teknisen työn opetustilat ja laajempi väestönsuoja.  

VE2:  JYKiin rakennetaan lisätilat Kyrölän 3.-6. vuosiluokan oppilaita varten, jolloin 
lisäinvestoinneista Kyrölän liikuntahalliin, teknisen työn tiloihin ja väestönsuojaan 
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voidaan välttyä. Kyrölän koulun tiloissa jatkaa alkuopetus ja rakennukseen tehdään 
muutostyöt, joiden jälkeen Kyrölän päiväkodista voidaan luopua. Muutostöiden 
jälkeen myös Pikkuvanhan päiväkodin lapset voidaan sijoittaa Kyrölään ja hyödyntää 
Pikkuvanhan moduuli osana varhaiskasvatuksen muuta palveluverkkoa.  

Kustannusvertailu 

Hankelaajuuden selvittämiseksi on tehty kustannusvertailu 
em. vaihtoehdoista. Vertailussa on huomioitu sama palvelukokonaisuus (opetuksen ja 
varhaiskasvatuksen järjestäminen samalle lapsijoukolle) ja kummankin vaihtoehdon 
edellyttämät investoinnit ja vaikutukset käyttötalouteen. Tulosvaikutuksen osalta on 
erikseen tarkastelu vaihtoehdon vaikutusta hyväksytyllä talousohjelmakaudella.  

Vaihtoehto 1 edellyttää 7,7 miljoonan investoinnit vuosina 2020-
2023 ja vaihtoehdossa 2 investoinnit ovat 4,8 miljoonaa euroa. Vaihtoehdon 1 
investointitarve syntyy ketjutuksen kautta Kyrölän päiväkodin edellyttämästä 
korvaavasta tilainvestoinnista. Suuremmista investoinneista johtuen vaihtoehto 1 lisää 
vuosittaisia poistoja vaihtoehtoa 2 enemmän. Koska vaihtoehdossa 1 käytössä 
on myös suuremmat tilaneliöt, nousevat myös muut tilojen käyttökulut 
palveluverkkoa oleviin tiloihin tiivistävää vaihtoehtoa enemmän. Vuositasolla 
käyttötalouskulut kasvavat vaihtoehdossa 1 puoli miljoonaa enemmän kuin 
varhaiskasvatuksen sijoittuessa Kyrölän koulun tiloihin.  

Talousohjelmakaudella vaihtoehto 1 heikentää kaupungin tulosta 447te, johtuen 
liikuntahalli- ja teknisen työn tilojen investoinneista ja kululisäysten 
syntymisestä heti kauden alusta alkaen.  

Laskelmien perusteella vaihtoehto 2 on kokonaisuutena taloudellisesti edullisempi 
sekä investointien että käyttötalouden osalta. Kooste laskelmasta on esitetty listan 
liitteessä. 

Palvelualueiden näkemykset suunniteltuun toteutustapaan 

Perusopetus: Vaihtoehto 1 takaa 
Järvenpään kaakkoiskulmassa perusopetuspalvelut ja harrastamisen 
mahdollisuudet lähipalveluna kuntalaisille. Nykyinen Kyrölän 
moduulikoulu suunniteltiin esi- ja perusopetuksen tarpeisiin ratkaisuna lyhyen 
ajanjakson toteuttamaiselle. Jos perusopetus kaksisarjaisena alakouluna tai luokka-
asteille 1. -5. jatkuu Kyrölässä, pienentää tämä Järvenpään Yhteiskoulun hankkeen 
laajuutta, mutta samalla luo tarpeen liikuntatilojen ja kovien käsityötilojen 
lisäämiselle. Vaihtoehto 2 takaa edelleen pienimmille koululaisille palvelun 
lähipalveluna, mutta ei tuo Kyrölän alueen liikkumisen mahdollisuuksia kuten 
vaihtoehto 1.  

Opetuksen järjestämisen kannalta molemmat vaihtoehdot ovat mahdollisia. Kuitenkin 
täytyy huomioida pienen alkuopetusyksikön haavoittuvuus mm. johtamisen ja 
sijaisten hankinnan haasteiden näkökulmasta.  

Järvenpään kaupunki on kompakti kaupunki, jossa etäisyydet ovat pienet. Kyrölän 
koulun poistuminen palveluverkosta tuo Ristinummen suunnasta tuleville pienimmille 
oppilaille kuljetustarpeen, mikä näkyy kuljetuskustannuksissa vuosittain. Kyrölän 
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koulun ja Järvenpään Yhteiskoulun laajuudesta ei ole tässä vaiheessa tehty huoltajien 
ja henkilöstön näkökulmasta kuulemista. Ennakkovaikutusten arviointi lapsi 
ja huoltajanäkökulmasta on vähäinen ja ennakkovaikutuksen arviointi 
perustuu lähinnä talousnäkökulmaan. Päätös sekä Järvenpään Yhteiskoulun että 
Kyrölän koulun laajuudesta, tulee kuitenkin saada pikaisesti, jotta 
muutokset toiminnasta voitaisiin toteuttaa elokuusta 2023 alkaen. 

Varhaiskasvatus: Varhaiskasvatuksen näkökulmasta vaihtoehto 2 mahdollistaa 
palveluverkon tehostamisen, kun Kyrölän moduulikoulu voidaan ottaa 
varhaiskasvatuksen käyttöön. Kyrölän päiväkodin kuntokartoituksen pohjalta on 
selvää, että päiväkoti tulee vaatimaan korvaavat tilat lähivuosina ja Kyrölän 
moduulikoulu on kustannustehokas ja palveluverkon kannalta perusteltu vaihtoehto. 
Kyrölän moduulikouluun siirtyminen mahdollistaisi Kyrölän päiväkodista luopumisen 
lisäksi pk Pikkuvanhasta luopumisen. 

Mikäli hanke toteutetaan vaihtoehdon 1 mukaisesti, tarvitaan Kyrölän päiväkodille 
erilliset korvaavat tilat. 

Näissä tarkasteluissa kummassakaan vaihtoehdossa JYK:in yhteyteen ei ole tulossa 
päiväkotia toisin kuin alkuperäisissä suunnitelmissa. Tämä edellyttää myöhemmin 
erillistä hanketta, joka korvaa Keskustan päiväkodin ja mahdollisesti myös Kinnarin 
päiväkodin. 

Hyvinvoinnin palvelualue: Kaupungin omistuksessa on 20 liikuntasalia, joista 17 on 
koulujen yhteydessä. Saleista pääosa (11) on pieniä eli alle 300 m2 ja suuria, yli 400 
m2 saleja on viisi. Kaupungin kasvaessa salikapasiteetti on todettu liian 
vähäiseksi. Käytöstä on jo poistunut 4 salia ja JYK Urheilukadun myötä käytöstä jää 
pois 2 salia ja ehdotetun JYKin toisen vaiheen myötä Juholan sali jää pois käytöstä.   

JYK:in uudisrakennuksen yhteyteen rakennettava 710 m2 sali korvaa 
nykyiset Urheilukadun salit ja siitä tulisi lukion ja liikuntahallin kokoinen suuri sali. 
Ratkaisu ei kuitenkaan lisää kokonaiskapasiteettia. Sali ei vastaa palloilulajien 
kansallisen tason lajivaatimuksiin korkeuden tai katsomo-olosuhteiden osalta. 
Yksityinen HI5 -hallihanke vastaa tähän tarpeeseen osittain. Kyrölän koulun 
liikuntahallista luopuminen heikentää sekä alueen liikuntaolosuhteita, että Opiston
/liikuntapalveluiden ohjattujen liikuntaryhmien ja budolajien harrastusolosuhteita. 

Liikuntasalien kokonaiskapasiteetti ja salien olosuhdeprofiilit tulee tarkastella 
lähemmin Hyvinvoinnin palvelualueen palveluverkkosuunnitelmassa. 

Maankäyttö  

Maankäytön näkökulmasta molemmat vaihtoehdot ovat mahdollisia. Vaihtoehdot on 
mahdollista toteuttaa, vaikkakin voimassa olevia asemakaavoja voidaan joutua 
muuttamaan hankkeen edetessä. Tämän ei uskota viivästyttävän hanketta, sillä 
rakentaminen voidaan aloittaa kummassakin vaihtoehdossa väliaikaisten lupien turvin.

VE1 rajoittaa maankäytön mahdollisuuksia asuntotuotanto- ja 
maanmyyntitavoitteiden näkökulmasta Kyrölän koulun viereisellä (tontin 186-4-439-3) 
alueella. Alueen toteutusta yleiskaavaratkaisuun perustuen on valmisteltu siitä 
näkökulmasta, että liikuntahallikokonaisuus olisi väliaikainen ja väistyisi myöhemmin 
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asuntorakentamisen alta. Mahdollinen Juholan koulun tontin vapautuminen vuonna 
2026 vapauttaisi em. tontin kaavakehitykseen ja/tai kiinteistöjalostukseen. 

Kaupunginhallitukselle esitetään, että JYK hanketta ei toteuteta aikaisemmin esitetyssä 
laajuudessa (n. 50Me). Uuden suunnitelman mukaan JYKiin tulee varhaiskasvatusta 
vain kahden esikouluryhmän verran. Järvenpään Opiston ja Keskisen Uudenmaan 
Musiikkiopiston tiloja ei toteuteta kampukselle, vaan ne toimisivat kaupungin muissa 
tiloissa ja liikuntasali toteutetaan koulun tarpeisiin n. 710 m² suuruisena.

Hanke esitetään toteutettavan nykyisiin moduleihin tukeutuen jaettuna kahteen 
vaihteeseen. Ensimmäisessä vaiheen osalta esitetään edettävän vaihtoehdo 2 
mukaisesti, jolloin JYKiin toteutetaan laajennus, joka mahdollistaa Kyrölän koulun 3-6 -
luokkien oppilaiden siirtymisen JYKiin.    

KR

Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää, että ehdotettu muutos JYK-hankkeen laajuuteen ja 
etenemismalliin voidaan hyväksyä ja hankesuunnittelu voidaan aloittaa VE2:n 
mukaisesti. 

Käsittely

Tämä asia käsiteltiin § 249 jälkeen.

Projektipäällikkö Jani Kervinen Mestaritoiminta Oy:stä ja talousjohtaja Kirsi Rinne 
selostivat asiaa.

Tiia Lintula poistui tämän asian käsittelyn aikana kello 17.08.

Keskustelun kuluessa esittelijä muutti päätösehdotustaan kuulumaan seuraavasti:

"Kaupunginhallitus päättää, että hanke toteutetaan aiemmin suunniteltua 
pienempänä ja vaiheistaen. Liikuntatilojen ja Kyrölän koulun osalta pyydetään 
hyvinvointilautakunnalta ja opetus- ja kasvatuslautakunnalta vaikutusarvio VE1 ja VE2 
väliltä. Lautakuntien tulee antaa arvionsa 19.8. mennessä."

Päätös
Hyväksyttiin muutetun päätösehdotuksen mukaisesti.

 

Hyvinvointilautakunta, 19.08.2020, § 20

Valmistelija / lisätiedot:
Saara Ojala
saara.ojala@jarvenpaa.fi
erikoisuunnittelija

Liitteet
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1 JYK Evaus Kyrölän koulu ja liikuntatilat

Kaupunginhallitus on 17.6.2020 kokouksessaan käsitellyt JYKin hankemuutosta ja 
päättäynyt, että hanke toteutetaan aiemmin suunniteltua pienempänä ja vaiheistaen. 
Liikuntatilojen ja Kyrölän koulun osalta on päätetty pyytää hyvinvointilautakunnalta 
sekä opetus- ja kasvatuslautakunnalta vaikutusarvio VE1 ja VE2 väliltä. Lautakuntia on 
pyydetty antamaan arvionsa 19.8. mennessä.

Vaihtoehtojen keskeiset erot:

VE1: JYKiin ei rakenneta tiloja Kyrölän 3.-6. vuosiluokan oppilaita varten, jolloin Kyrölän 
koulu pysyy koulukäytössä, minkä seurauksena Kyrölän päiväkodin nykyiset tilat tulee 
korvata uusilla tiloilla viimeistään vuonna 2023. Jotta opetus voi jatkua Kyrölässä 
pysyvästi, tulee koulun yhteyteen suunniteltu liikuntahallirakennus toteuttaa, minkä 
lisäksi pitää rakentaa koululle teknisen työn opetustilat ja laajempi väestönsuoja.  

VE2:  JYKiin rakennetaan lisätilat Kyrölän 3.-6. vuosiluokan oppilaita varten, jolloin 
lisäinvestoinneista Kyrölän liikuntahalliin, teknisen työn tiloihin ja väestönsuojaan 
voidaan välttyä. Kyrölän koulun tiloissa jatkaa alkuopetus ja rakennukseen tehdään 
muutostyöt, joiden jälkeen Kyrölän päiväkodista voidaan luopua. Muutostöiden 
jälkeen myös Pikkuvanhan päiväkodin lapset voidaan sijoittaa Kyrölään ja hyödyntää 
Pikkuvanhan moduuli osana varhaiskasvatuksen muuta palveluverkkoa.  

Kustannusvertailu:

Vaihtoehto 1 edellyttää 7,7 miljoonan investoinnit vuosina 2020-
2023 ja vaihtoehdossa 2 investoinnit ovat 4,8 miljoonaa euroa. Vaihtoehdon 1 
investointitarve syntyy ketjutuksen kautta Kyrölän päiväkodin edellyttämästä 
korvaavasta tilainvestoinnista. Suuremmista investoinneista johtuen vaihtoehto 1 lisää 
vuosittaisia poistoja vaihtoehtoa 2 enemmän. Koska vaihtoehdossa 1 käytössä 
on myös suuremmat tilaneliöt, nousevat myös muut tilojen käyttökulut 
palveluverkkoa oleviin tiloihin tiivistävää vaihtoehtoa enemmän. Vuositasolla 
käyttötalouskulut kasvavat vaihtoehdossa 1 puoli miljoonaa enemmän kuin 
varhaiskasvatuksen sijoittuessa Kyrölän koulun tiloihin.  

Talousohjelmakaudella vaihtoehto 1 heikentää kaupungin tulosta 447te, johtuen 
liikuntahalli- ja teknisen työn tilojen investoinneista ja kululisäysten 
syntymisestä heti kauden alusta alkaen. Laskelmien perusteella vaihtoehto 2 on 
kokonaisuutena taloudellisesti edullisempi sekä investointien että käyttötalouden 
osalta. Kooste laskelmasta on esitetty listan liitteessä. 

Keskeiset vaikutukset hyvinvointipalveluihin VE1 ja VE2 välillä:

VE1 sisältää Kyrölän liikuntasalin, joka korvaisi jo puretun vanhan Kyrölän koulun 
salin ja osaltaan Oinaskadun koulun salin. Toteutuessaan VE2 vähentäisi 
kaupungin liikuntasalien kokonaiskapasiteettia nykytilanteeseen verrattuna. 
Tarkasteltaessa vain JYKin kampusaluetta, liikuntakapasiteetissä ei ole eroa 
vaihtoehtojen välillä. Alueen kapasiteetti on hankkeen alkaessa ja päättyessä 
yhteensä 4 salilohkoa.
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1.  

2.  
3.  

JYKin liikuntasalin toteuttaminen 710 m2 laajuisena molemmissa vaihtoehdoissa 
ei palvele urheiluseurojen lajitarpeita, koska noin 236 m2 lohkoissa pelikenttien 
ympärille ei mahdu riittäviä reuna-alueita.
Järvenpään Opistolle ja Keskisen Uudenmaan Musiikkiopistolle ei rakenneta 
omia tiloja kummassakaan vaihtoehdossa, vaan opistot toimivat 
perusopetuksen ja kaupungin muissa tiloissa. Järvenpään Opiston hallinnon on 
tarkoitus sijoittua Perhelän kortteliin kun Kansakoulunkadun kiinteistön 
remontti alkaa. Seutulantie 8 kiinteistö säilyy toistaiseksi Keskisen Uudenmaan 
Musiikkiopiston  päätoimipisteenä. 

Laajempi vaikutusten ennakoarvio on liitteenä.

 

Ehdotus
Esittelijä: Jari Lausvaara, vt palvelualuejohtaja / vapaa-aika- ja osaamispalvelujen 
johtaja

Hyvinvointilautakunta päättää esittäää lausuntonaan, että hanke toteutetaan 
kaksivaiheisena VE2 laajuuden mukaan, ja lisäksi

Kyrölän koulun liikuntasalin korvaava salikapasiteetti tulee sisällyttää vuosien 
2021 - 2030 investointiohjelmaan
JYKin liikuntasali toteutetaan 900 m2 suuruisena ilman katsomorakenteita
Järvenpään Opistolle ja  Keskisen Uudenmaan Musiikkiopistolle on osoitettava 
tarkoituksenmukaiset ja riittävät toimitilat hyvinvoinnin palvelualueen 
palveluverkkosuunnitelmassa

Käsittely

Käsiteltiin asia § 19 käsittelyn jälkeen.

Vt. palvelualuejohtaja Jari Lausvaara ja projektipäällikkö Teemu Jaakkola 
Mestaritoiminnalta esittelivät asiaa.

Ville Mustonen ja Saga Santonen saapuivat klo 17.43.

Jonna Ylimyllymaa saapui klo 17.46.

Anne Kujasalo ja Rita Kostama saapuivat klo 17.52.

Saga Santonen poistui klo 18.39.

Pia Valonen ja Teemu Jaakkola poistuivat klo 19.32.

Lassi Markkanen teki Satu Haaparannan, Pepe Makkosen, Peter Osipowin ja Anne 
Kujasalon kannattamana muutosehdotuksen, joka kuului seuraavasti: 
"Hyvinvointilautakunta päättää esittäää lausuntonaan, että hanke toteutetaan VE1 
laajuuden mukaan."

Satu Haaparanta ehdotti Anne Kujasalon kannattamana, että VE1 lisätään maininta: ”
Ensi viikolla pidettävät asukaskuulemiset tulee suorittaa loppuun ennen tehtäviä 
päätöksiä ja sitoa päätöksenteko myös kouluverkkoselvitykseen.”
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1.  
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3.  

Käydyn keskustelun perusteella puheenjohtaja tiedusteli kokoukselta, voidaanko 
päätökseksi yksimielisesti hyväksyä seuraava kirjaus:

"Hyvinvointilautakunta päättää esittää lausuntonaan, että lautakunta kannattaa 
yksimielisesti hankkeen toteuttamista VE1 laajuuden mukaan siten, että

JYK:n yhteyteen rakennetaan riittävän iso liikuntahalli, joka vastaa seurojen 
tarpeisiin (vähintään 1 000m2, sisältäen katsomon).
Järvenpään Opistolle ja Keskisen Uudenmaan Musiikkiopistolle on osoitettava 
tarkoituksenmukaiset ja riittävät toimitilat hyvinvoinnin palvelualueen 
palveluverkkosuunnitelmassa.
ensi viikolla käynnistyvät asukaskuulemiset tulee suorittaa loppuun ennen 
tehtäviä päätöksiä."

Tämä sopi lautakunnalle. Edellä mainitusta johtuen tehdyt muutosehdotukset 
raukesivat.

Päätös
Hyvinvointilautakunta päätti yksimielisesti esittää lausuntonaan seuraavaa:

"Hyvinvointilautakunta päättää esittää lausuntonaan, että lautakunta kannattaa 
yksimielisesti hankkeen toteuttamista VE1 laajuuden mukaan siten, että

JYK:n yhteyteen rakennetaan riittävän iso liikuntahalli, joka vastaa seurojen 
tarpeisiin (vähintään 1 000m2, sisältäen katsomon).
Järvenpään Opistolle ja Keskisen Uudenmaan Musiikkiopistolle on osoitettava 
tarkoituksenmukaiset ja riittävät toimitilat hyvinvoinnin palvelualueen 
palveluverkkosuunnitelmassa.
ensi viikolla käynnistyvät asukaskuulemiset tulee suorittaa loppuun ennen 
tehtäviä päätöksiä."

Tiedoksi
Kaupunginhallitus
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§ 21
Hyvinvoinnin palvelualueen talousohjelman 2020-2023 tarkastus

JARDno-2020-1890

Valmistelija / lisätiedot:
Topi Luostarinen
topi.luostarinen@jarvenpaa.fi
talouspäällikkö

Liitteet
1 Sopeutusvaade sitovuustasoittain 2020-2023
2 Toiminnallisten tavoitteiden ja niiden tavoiteaikataulujen päivitys

Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 17.6.2020 § 242 pyytää lauta- ja johtokunnilta 
esitykset koskien vuosien 2021-2023 talousohjelmavuosina toteutettavista 
toimenpiteistä, joilla palvelualue-/sitovuustasokohtaiset kuluvähennykset ovat 
toteutettavissa.

Toimenpiteiden osalta tulee esittää arviot niiden vaikutuksista kuntalaisten saamiin 
palveluihin, kuntalaisiin, asiakkaisiin ja henkilöstöön euromääräisten vaikutusten 
lisäksi. Hyvinvoinnin palvelualueen sopeutustarve vuodelle 2020 on 469.205 euroa. 
Myöhemmille vuosille ei ole asetettu sopeutustarvetta.

Lisäksi kaupunginhallitus pyytää esitykset sitoviin toiminnallisiin tavoitteisiin ja 
tavoiteaikatauluihin. Ensisijaisesti tarkennuksia oletetaan tehtävän 
aikatauluihin. Toiminnallisten tavoitteiden päivitykset ja niiden ajallinen 
kohdistuminen on kuvattu liitteessä ja esitellään tarkemmin kokouksessa.

 

Ehdotus
Esittelijä: Jari Lausvaara, vt palvelualuejohtaja / vapaa-aika- ja osaamispalvelujen 
johtaja

Hyvinvointilautakunta päättää

merkitä tiedoksi liitteenä oleva sopeutusvaade sitovuustasoittain,
esittää kaupunginhallitukselle esityksenään 
sitovien toiminnallisten tavoitteiden ja niiden tavoiteaikataulujen päivityksen.

Käsittely

Käsiteltiin asia § 20 käsittelyn jälkeen.

Talouspäällikkö Topi Luostarinen esitteli asiaa.

Helinä Perttu poistui klo 19.46.

Pidettiin kokoustauko klo 19.46 - 19.50.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.
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Tiedoksi
Kaupunginhallitus



 Järvenpää Pöytäkirja 3/2020 40 ( )55
Hyvinvointilautakunta 19.08.2020

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Järvenpään asianhallintajärjestelmässä

§ 22
Hyvinvoinnin palvelualueen käyttösuunnitelmien toteumat ajalla 1.1.-30.4.2020

JARDno-2020-1884

Valmistelija / lisätiedot:
Topi Luostarinen
topi.luostarinen@jarvenpaa.fi
talouspäällikkö

Liitteet
1 Käyttösuunnitelmienseuranta 1-2020 HYVO

Käyttösuunnitelmien ja niiden tavoitteiden toteutumisesta raportoidaan lautakunnalle 
kaupunginvaltuustolle laadittavan Johdon raportin raportointiaikojen mukaisesti 
kolmannesvuosittain. Covid-19 -viruksen vuoksi käyttösuunnitelmien ensimmäinen 
raportti käsitellään vasta elokuun kokouksessa. 

Käyttösuunnitelmien toteumien yhteenveto ajalta 1.1. - 30.4.2020 on esitetty liitteenä.

 

 

Ehdotus
Esittelijä: Jari Lausvaara, vt palvelualuejohtaja / vapaa-aika- ja osaamispalvelujen 
johtaja

Hyvinvointilautakunta päättää hyväksyä lautakunnan alaisten avainalueiden 
käyttösuunnitelmien sekä niiden tavoitteiden ja suoritteiden toteumat ajalta 1.1. – 
30.4.2020.

Käsittely

Käsiteltiin asia § 21 käsittelyn jälkeen.

Vt. palvelualuejohtaja Jari Lausvaara, talouspäällikkö Topi Luostarinen, hyte-johtaja 
Kirsi-Marja Karjalainen ja kulttuurijohtaja Sami Ylisaari esittelivät asiaa.

Helinä Perttui palasi kokoukseen klo 20.02.

 

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.

Tiedoksi
Hyvo talouspäällikkö, avainalueet
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§ 23
Juholanmäen pesäpallokentän jäähdytysjärjestelmä, suunnittelu ja rakentaminen, 
hankinnan keskeytys

JARDno-2020-340

Valmistelija / lisätiedot:
Janne Arponen
janne.arponen@jarvenpaa.fi
rakennuttajapäällikkö

Liitteet
1 Tarjouspyynto_20.3.2020
2 Täsmennyspyyntö tarjoukseen
3 Lisäselvityspyynnöt
Salassa pidettävä, Julkisuuslaki (621/1999) § 24

Valmistelijat: Janne Arponen, Marja-Liisa Tiensuu, Pekka Kääriäinen, Jari Lausvaara.

 

Hankinnan kohde ja hankintamenettely

Järvenpään kaupunki on kilpailuttanut avoimella menettelyllä Juholanmäen 
pesäpallokentän tekojääkentän jäähdytyskoneiston ja siihen liittyvien rakenteiden 
suunnittelu- ja toteutusurakan (KVR-urakka). Kyseessä on julkisista hankinnoista ja 
käyttöoikeussopimuksista annetun lain (”hankintalaki”) 25 §:ssä asetetun kansallisen 
kynnysarvon ylittävä hankinta.

Hankintaa koskeva hankintailmoitus julkaistiin Hilma-ilmoitusjärjestelmässä 
16.3.2020, ilmoituksen numero 2020-041714. Tarjouspyyntö on liitteenä. 

Hankinnan ratkaisuperusteena oli tarjouspyynnössä ilmoitettu halvin kokonaishinta.

Saapuneet tarjoukset

Määräaikaan 16.04.2020 klo 12:00 mennessä saapuivat tarjoukset seuraavilta 
tarjoajilta :

Oy Yleiskylmä-Findri Ltd
Suomen Tekojää Oy

Tarjoajien soveltuvuus

Tarjouspyynnössä on edellytetty, että tarjoajilla on työn laatuun ja laajuuteen nähden 
riittävästi kokemusta tarjouspyynnön kohteena olevista toiminnoista. Tarjouspyynnön 
mukaisesti riittävänä kokemuksena on pidetty vähintään 2 kpl vastaavalla tekniikalla 
rakennettuja jäähdytysjärjestelmiä viimeisen kolmen vuoden aikana. Tarjoajia on 
pyydetty osoittamaan vaatimuksen täyttyminen toimittamalla referenssiluettelo.
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Molemmilta tarjoajilta on 16.4.2020 pyydetty lisäselvitystä ilmoittamiensa referenssien 
sisällöstä. Molemmat tarjoajat ovat toimittaneet vastauksensa lisäselvityspyyntöön 
asetetussa määräajassa. Saadun lisäselvityksen perusteella Suomen Tekojää Oy:n on 
todettu täyttävän tarjouspyynnössä tarjoajille asetetut soveltuvuusvaatimukset.

Oy Yleiskylmä-Findri Ltd:ltä on pyydetty vielä uudestaan lisäselvitystä toimittamiensa 
referenssien sisällöstä 21.4.2020 ja 28.5.2020. Hankintayksikkö on pyytänyt Oy 
Yleiskylmä-Findri Ltd:ltä lisäselvitystä, koska sen toimittamasta referenssiluettelosta ei 
ole käynyt selkeästi ilmi referenssikohteissa käytetty tekniikka. Oy Yleiskylmä-Findri 
Ltd on toimittanut vastauksensa molempiin lisäselvityspyyntöihin niissä asetetuissa 
määräajoissa. Saadun lisäselvityksen perusteella Oy Yleiskylmä-Findri Ltd ei täytä 
tarjouspyynnössä tarjoajille asetettua referenssejä koskevaa soveltuvuusvaatimusta. 
Tarjouspyynnössä asetetut tekniset vaatimukset liittyivät referenssikohteessa 
käytettyyn kylmäaineeseen, lämmönsiirtoaineeseen ja kompressoriin.

Hankintalain 104.2 §:n mukaisesti hankintayksikkö voi pyytää tarjoajaa määräajassa 
toimittamaan, lisäämään, selventämään tai täydentämään puutteellisia tai virheellisiä 
tietoja ja asiakirjoja. Tarjoajan ei ole kuitenkaan sallittua tehdä olennaisia muutoksia 
toimittamiinsa tietoihin ja asiakirjoihin. Hankintayksikkö voi siten pyytää tarjoajalta 
lisäselvitystä ilmoitettujen referenssien sisällöstä, mutta tarjoajan ei ole sallittua 
esittää täysin uusia referenssejä.

Lisäselvityspyyntöön 28.5.2020 antamassaan vastauksessa Oy Yleiskylmä-Findri Ltd on 
ilmoittanut hankintayksikölle kaksi tarjouspyynnön vaatimukset täyttävää 
referenssikohdetta, joista toinen Virossa sijaitseva kohde ei ole kuitenkaan sisältynyt 
Oy Yleiskylmä-Findri Ltd:n tarjouksen yhteydessä toimittamaan referenssiluetteloon. 
Tarjoajan ei voida sallia esittää tässä vaiheessa hankintamenettelyä täysin uutta 
referenssikohdetta, eikä hankintayksikkö voi siten ottaa tällaista referenssikohdetta 
huomioon arvioidessaan tarjouspyynnössä tarjoajalle asetetun 
soveltuvuusvaatimuksen täyttymistä. Saadun selvityksen perusteella Oy Yleiskylmä-
Findri Ltd ei ole esittänyt tarjouspyynnön  kokemus palvelutuotannosta -
kohdan mukaista kahta referenssikohdetta viimeisen kolmen vuoden 
ajalta. Hankintalain 105 §:n mukaan hankintayksikön on suljettava tarjouskilpailusta 
tarjoaja, joka ei vastaa asetettuja soveltuvuusvaatimuksia. Oy Yleiskylmä-Findri Ltd 
suljetaan pois tarjouskilpailusta. 

Hankinnan keskeyttäminen

Hankintalain 125 §:n mukaan hankintamenettely voidaan keskeyttää vain todellisesta 
ja perustellusta syystä. Lain esitöissä (HE 108/2016 vp s. 223) todetun mukaan 125 § 
on säilynyt muuttumattomana aiemmin voimassa olleen julkisista hankinnoista 
annetun lain (348/2007) 73 a §:ään nähden.

Viimeksi mainittua säännöstä koskevissa esitöissä (HE 182/2010 vp s. 22–23) on 
todettu, että hankintamenettelyn keskeyttämisen syyn arvioinnissa hankintayksikön 
tulee kiinnittää huomiota siihen, perustuuko hankintamenettelyn keskeyttäminen 
todellisiin syihin, ja siihen, vaikuttaako ratkaisu syrjivästi ehdokkaisiin tai tarjoajiin.
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Oikeuskäytännössä on vakiintuneesti katsottu, että hankintayksiköllä on oikeus 
keskeyttää hankintamenettely, jos sen saamat tarjoukset ylittävät hankintayksikön 
hankintaan varaamat määrärahat.

Suomen Tekojää Oy on ollut ainoa tarjoaja, joka on täyttänyt tarjouspyynnössä 
asetetut soveltuvuusvaatimukset. Suomen Tekojää Oy:n tarjoushinta kuitenkin ylittää 
hankintayksikön hankkeelle ja sähköliittymälle varatun määrärahan 730.000 euroa. 
Lisäksi hankintaan sisältyy merkittävä lisätöihin liittyvä riski. Hankintayksiköllä on siten 
hankintalain 125 §:n mukaisesti todellinen ja perusteltu syy keskeyttää hankinta. 
Hankinnan keskeyttämistä koskevan ratkaisun ei voida katsoa vaikuttavan syrjivästi 
tarjoajiin. 

Hankintayksikkö katsoo, että hankinnasta tulee järjestää uusi kilpailutus, jossa 
hankinnan keskeyttämiseen johtaneet syyt huomioidaan.

Toimivalta

Hallintosääntö (Kaupunginvaltuusto hyväksynyt 25.5.2020 § 28, noudatetaan 
25.5.2020 lähtien) liite 1 taloudellinen toimivalta, investointiosa kohta 5.

Ehdotus
Esittelijä: Jari Lausvaara, vt palvelualuejohtaja / vapaa-aika- ja osaamispalvelujen 
johtaja

Hyvinvointilautakunta päättää

1. sulkea Oy Yleiskylmä-Findri Ltd:n pois tarjouskilpailusta,

2. keskeyttää Juholanmäen pesäpallokentän tekojääkentän jäähdytyskoneiston ja 
siihen liittyvien rakenteiden suunnittelu- ja toteutusrakennusurakan (KVR-urakka) 
hankinnan.

Käsittely

Vt. palvelualuejohtaja Jari Lausvaara esitteli asiaa.

Hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen johtaja Kirsi-Marja Karjalainen poistui klo 20.55.

Päätös
Hyväksyttiin päätöehdotuksen mukaisesti.

Tiedoksi
Asianosaiset
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§ 24
Lausuntopyyntö koskien sosiaali- ja terveydenhuollon sekä pelastustoimen järjestämisen 
uudistusta_HYVO

JARDno-2020-1637

Valmistelija / lisätiedot:
Kirsi-Marja Karjalainen
kirsi-marja.karjalainen@jarvenpaa.fi
hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen johtaja

Liitteet
1 Oheismateriaali / Lausuntopyyntö hallituksen esitysluonnoksesta eduskunnalle 
sosiaali- ja terveydenhuollon sekä pelastustoimen järjestämisen uudistusta ja 
maakuntien perustamista koskevaksi lainsäädännöksi

Lausuntopyyntö hallituksen esitysluonnoksesta eduskunnalle sosiaali- ja 
terveydenhuollon sekä pelastustoimen järjestämisen uudistusta ja maakuntien 
perustamista koskevaksi lainsäädännöksi.

Sosiaali- ja terveysministeriö, sisäministeriö ja valtiovarainministeriö ovat pyytäneet 
Järvenpään kaupungilta lausunnon luonnoksesta hallituksen esitykseksi eduskunnalle 
sosiaali- ja terveydenhuollon sekä pelastustoimen järjestämisen uudistusta ja 
maakuntien perustamista koskevaksi lainsäädännöksi. Lausunto on annettava 
25.9.2020 kello 16.00 mennessä (lausuntopalvelu.fi).

Lausuntopyynnön kohteena olevalla hallituksen esitysluonnoksella ehdotettaisiin 
säädettäväksi uuden hallintotason perustamisen ja toiminnan kannalta keskeiset lait, 
joita olisivat maakuntalaki, laki sosiaali- ja terveydenhuollon järjestämisestä, laki 
pelastustoimen järjestämisestä sekä niiden yhteinen voimaanpanolaki, maakuntien 
rahoituslaki sekä ehdotukset kuntien rahoitusta koskevan lainsäädännön, 
verolainsäädännön, maakuntien ja kuntien henkilöstöä koskevan lainsäädännön sekä 
eräiden yleishallintoa koskevien lakien muuttamiseksi. Perustettaville uusille 
maakunnille siirrettäisiin vastuu sosiaali- ja terveydenhuollon sekä pelastustoimen 
järjestämisestä.

Lausuntopyyntö sisältää eri laeista yhteensä 96 kysymystä, joihin pyydetään 
lausumaan. Vaihtoehtoisesti voidaan antaa vapaamuotoinen avoin lausunto. 
Kaupunginhallitus käsittelee sote-lausunnon käsittelyä ja valmistelua kokouksessaan 
10.8.2020.

Kaupunginhallitus pyytää  opetus- ja kasvatus- sekä hyvinvointilautakunnan käsittelyä 
toimialaansa kuuluvin osin.

Lausuntopyynnön kysymykset ja keskeiset lait sekä pykälät, jotka käsittelevät 
hyvinvointilautakunnan toimialaa on kuvattu alla. Lisäksi lautakunnalla on 
mahdollisuus lausua  vapaamuotoisesti sote-lausuntopyyntöön liittyen.

Kysymys 14.
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Varmistaako laissa esitetty tehtävien määrittely kunnan ja maakunnan osalta 
väestön hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen toteutumisen?

Vastausvaihtoehdot: kyllä, kyllä pääosin, ei pääosin, pääosin, ei, ei kantaa.

Sote järjestämislaki 6 §:
Hyvinvoinnin ja terveyden edistäminen kunnassa

Kunnan edistäessä asukkaittensa hyvinvointia kuntalain (410/2015) 1 §:n mukaisesti, 
sen on seurattava asukkaittensa elinoloja, hyvinvointia ja terveyttä sekä niihin 
vaikuttavia tekijöitä alueittain ja väestöryhmittäin. Kuntalaisten hyvinvoinnista ja 
terveydestä sekä toteutetuista toimenpiteistä on raportoitava kunnanvaltuustolle 
vuosittain. Lisäksi valtuustolle on kerran valtuustokaudessa valmisteltava 
hyvinvointikertomus ja -suunnitelma. Kunnan on strategisessa suunnittelussaan 
asetettava hyvinvoinnin ja terveyden edistämiselle tavoitteet. Lisäksi sen tulee 
määritellä tavoitteita tukevat toimenpiteet. Kunnan on arvioitava ennakkoon 
päätöstensä vaikutukset ihmisten hyvinvointiin ja terveyteen ja otettava ne huomioon 
kunnan eri toimialojen päätöksenteossa. Kunnan eri toimialojen on tehtävä 
yhteistyötä hyvinvoinnin ja terveyden edistämisessä.  Kunnan on nimettävä 
hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen vastuutaho ja tehtävä yhteistyötä sote-
maakunnan sekä muiden kunnassa toimivien julkisten toimijoiden sekä yksityisten 
yritysten ja yleishyödyllisten yhteisöjen kanssa. Hyvinvointikertomus ja -suunnitelma 
on toimitettava sote-maakunnalle ja julkaistava julkisessa tietoverkossa.

Sote järjestämislaki 7 §
Hyvinvoinnin ja terveyden edistäminen sote-maakunnassa

Sote-maakunnan on arvioitava ennakkoon ja otettava huomioon päätösten 
vaikutukset eri väestöryhmien hyvinvointiin ja terveyteen. Sen on myös asetettava 
suunnittelussaan tavoitteet, joilla sosiaali- ja terveydenhuollon järjestäminen ja 
tuottaminen edistää hyvinvointia ja terveyttä. Lisäksi sote-maakunnan on määriteltävä 
tavoitteita tukevat toimenpiteet ja vastuutahot. Sote-maakunnan on valmisteltava 
omalta osaltaan valtuustolleen valtuustokausittain alueellinen hyvinvointikertomus ja -
suunnitelma väestön hyvinvoinnista, terveydestä ja niihin vaikuttavista tekijöistä sekä 
toteutetuista toimenpiteistä. Hyvinvointikertomus ja -suunnitelma laaditaan 
yhteistyössä alueen kuntien kanssa. Hyvinvointikertomus ja -suunnitelma on 
julkaistava julkisessa tietoverkossa. Sote-maakunnan on toimittava yhteistyössä 
alueen kuntien kanssa ja tuettava niitä asiantuntemuksellaan hyvinvoinnin ja 
terveyden edistämistyössä. Lisäksi sote-maakunnan on tehtävä hyvinvoinnin ja 
terveyden edistämistyössä yhteistyötä muiden sote-maakunnassa toimivien julkisten 
toimijoiden sekä yksityisten yritysten ja yleishyödyllisten yhteisöjen kanssa. Sote-
maakunnan on myös osaltaan mahdollisuuksiensa mukaan edistettävä järjestöjen 
toimintaedellytyksiä hyvinvoinnin ja terveyden edistämisessä. 

Sote-maakuntarakennelaki 8 §

HUS-maakuntayhtymän tehtävä hyvinvoinnin ja terveyden edistämisessä HUS-
maakuntayhtymän on tarjottava asiantuntemusta ja tukea alueensa sote-maakunnille 
järjestämällä koulutusta, kokoamalla hyvinvointi- ja terveysseurantatietoja sekä 
levittämällä Uudenmaan sote-maakuntien ja Helsingin kaupungin käyttöön 
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1.  

sairauksien ja ongelmien ehkäisyn näyttöön perustuvia toimintamalleja ja hyviä 
käytäntöjä. HUS-maakuntayhtymän on annettava asiantuntemusta ja tukea alueen 
kunnille hyvinvoinnin ja terveyden edistämistehtävissä siten, kuin sosiaali- ja 
terveydenhuollon järjestämisestä annetun lain 6 §:ssä suunnitelman laatimiseen.

Kysymys 48. 
Ovatko sote-maakuntien valtion rahoituksen sosiaali- ja terveydenhuollon 
tehtävien rahoituksen määräytymistekijät (luku 3) ja niiden painokertoimet 
perusteltuja?
Vastausvaihtoehdot: kyllä, kyllä pääosin, ei pääosin, ei, ei kantaa 

Laki kunnan peruspalveluiden valtionosuudesta 5 ja  15 §:t
Kunnan peruspalvelujen valtionosuus Kunnan peruspalvelujen valtionosuuden 
laskemisen perusteina (valtionosuusperusteet) käytetään: 1) 
valtionosuustehtävien laskennallisia kustannuksia; 2) syrjäisyyden, 
työpaikkaomavaraisuuden,  sekä hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen
saamelaisten kotiseutualueen kunnan lisäosien määräytymisperusteita.
 
Hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen lisäosa
Kunnalle myönnetään hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen lisäosana 
euromäärä, joka lasketaan kertomalla asukasta kohden määritelty hyvinvoinnin 
ja terveyden edistämisen perushinta kunnan asukasluvulla sekä kunnalle 
määritellyllä hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen kertoimella. Kunnan 
hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen kerroin määritellään kunnan hyvinvoinnin 
ja terveyden edistämisen toimintaa kuvaavien indikaattoreiden sekä toiminnan 
tulosta kuvaavien indikaattoreiden perusteella.
 
  Laki sote-maakuntien rahoituksesta 15 §:
  Hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen osuus 0,977 % maakunnan rahoituksesta
 

  Hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen kerroin 

Sote-maakunnan hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen kerroin lasketaan sote-
maakunnan hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen toimintaa ja toiminnan tulosta 
kuvaavien indikaattoreiden perusteella. Molempien osuuksien painoarvo kertoimen 
laskemisessa on 50 prosenttia. Hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen perusteella 
määräytyvät sote-maakunnan laskennalliset kustannukset lasketaan kertomalla 
asukasta kohden määritelty hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen perushinta sote-
maakunnan asukasmäärällä sekä sote-maakunnan hyvinvoinnin ja terveyden 
edistämisen kertoimella.

 

Ehdotus
Esittelijä: Jari Lausvaara, vt palvelualuejohtaja / vapaa-aika- ja osaamispalvelujen 
johtaja

Hyvinvointilautakunta esittää lausuntonaan ylläolevan selostuksen mukaisesti
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1.  
2.  

1.  
2.  

vastauksena lausuntopyynnön kysymykseen 14: kyllä pääosin
vastauksena lausuntopyynnön kysymykseen 48: kyllä pääosin

Käsittely

Käsiteltiin asia § 22 käsittelyn jälkeen.

Topi Luostarinen poistui klo 20.14.

Hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen johtaja Kirsi-Marja Karjalainen esitteli asiaa.

Käsittelyn kuluessa esittelijä muutti päätösehdotustaan. Muuttunut päätösehdotus 
kuului seuraavasti:

”Hyvinvointilautakunta esittää lausuntonaan ylläolevan selostuksen mukaisesti

vastauksena lausuntopyynnön kysymykseen 14: kyllä pääosin
vastauksena lausuntopyynnön kysymykseen 48: kyllä pääosin, hyvinvoinnin ja 
terveyden edistämisen kertoimen osalta”

Päätös
Hyväksyttiin esittelijän muuttuneen ehdotuksen mukaisesti.

Tiedoksi
Kaupunginhallitus
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Muutoksenhakukielto
§20, §24

Muutoksenhakukielto
Oikaisuvaatimusta tai kunnallisvalitusta ei saa tehdä päätöksestä, joka koskee:

- vain valmistelua tai täytäntöönpanoa (KuntaL136 §)

- virka- tai työehtosopimuksen tulkintaa tai soveltamista ja viranhaltija on jäsenenä 
viranhaltijayhdistyksessä, jolla on oikeus panna asia vireille työtuomioistuimessa 
(KVhl 50 § 2 mom.)

- etuosto-oikeuden käyttämättä jättämistä (EtuostoL 22 §).
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Oikaisuvaatimus
§21, §22

Oikaisuvaatimusohje
Tähän päätökseen tyytymätön voi tehdä kirjallisen oikaisuvaatimuksen. Päätökseen ei 
saa hakea muutosta valittamalla tuomioistuimeen.

Oikaisuvaatimusoikeus

Oikaisuvaatimuksen saa tehdä:

se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeuteen, velvollisuuteen tai etuun 
päätös välittömästi vaikuttaa , sekä(asianosainen)
kunnan jäsen.

Oikaisuvaatimusaika

Oikaisuvaatimus on tehtävä 14 päivän kuluessa päätöksen tiedoksisaannista. 
Oikaisuvaatimus on toimitettava Järvenpään kaupungin kirjaamoon määräajan 
viimeisenä päivänä ennen kirjaamon aukioloajan päättymistä.

Asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta näytetä, seitsemän 
päivän kuluttua kirjeen lähettämisestä. Käytettäessä tavallista sähköistä tiedoksiantoa, 
asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta näytetä, kolmantena 
päivänä viestin lähettämisestä.

Kunnan jäsenen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon seitsemän päivän kuluttua 
siitä, kun pöytäkirja on ollut nähtävänä yleisessä tietoverkossa.
Tiedoksisaantipäivää ei lueta oikaisuvaatimusaikaan. Jos oikaisuvaatimusajan 
viimeinen päivä on pyhäpäivä, itsenäisyyspäivä, vapunpäivä, joulu- tai juhannusaatto 
tai arkilauantai, saa oikaisuvaatimuksen tehdä ensimmäisenä  arkipäivänä sen jälkeen.

Oikaisuvaatimusviranomainen

Viranomainen, jolle oikaisuvaatimus tehdään:

Järvenpään kaupunki / kirjaamo
Hyvinvointilautakunta
    
Osoite: Hallintokatu 4, PL 41, 04401 Järvenpää
Sähköposti: kirjaamo@jarvenpaa.fi 
    
Puh. vaihde: (09) 27 191

Kirjaamo on avoinna ma-to klo 9.00-15.00 ja pe klo 9.00-13.00.
Oikaisuvaatimuksen voi toimittaa myös kaupungin asiakaspalvelupisteeseen os. 
Seutulantie 12, 04401 Järvenpää. Avoinna ma-ke klo 9.00-15.00, to 9.00-16.00 ja pe 
8.00-13.00.

Oikaisuvaatimuksen muoto ja sisältö

Oikaisuvaatimus on tehtävä kirjallisesti. Myös sähköinen asiakirja täyttää vaatimuksen 
kirjallisesta muodosta.
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Oikaisuvaatimuksessa on ilmoitettava: 
    - päätös, johon haetaan oikaisua
    - miten päätöstä halutaan oikaistavaksi
    - millä perusteella oikaisua vaaditaan

Oikaisuvaatimuksessa on lisäksi ilmoitettava tekijän nimi, kotikunta, postiosoite ja 
puhelinnumero. Jos oikaisuvaatimuspäätös pyydetään antamaan tiedoksi sähköisenä 
viestinä, yhteystietona pyydetään ilmoittamaan myös sähköpostiosoite.
 

Pöytäkirja

Päätöstä koskevia pöytäkirjan otteita ja liitteitä voi pyytää Järvenpään 
kaupungin kirjaamosta.
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Oikaisuvaatimus
§23

Oikaisuvaatimusohje
 

Julkista hankintaa koskevaan päätökseen tai muuhun hankintamenettelyssä tehtyyn 
ratkaisuun voidaan julkisista hankinnoista ja käyttöoikeussopimuksista annetun lain 
(1397/2016, jäljempänä hankintalaki) mukaan hakea muutosta vaatimalla 
hankintayksiköltä oikaisua (jäljempänä hankintaoikaisu), tai asia voidaan saattaa 
valituksella markkinaoikeuden käsiteltäväksi.

Oikaisuvaatimusoikeus

Hankintaa koskevasta asiasta voi tehdä  tai hankintayksikölle oikaisuvaatimuksen
 se, jota asia koskee (jäljempänä markkinaoikeudelle toimitettavan valituksen

asianosainen). Asian osainen on se, jonka oikeuteen, velvollisuuteen tai etuun päätös 
välittömästi vaikuttaa.

1. OIKAISUVAATIMUSOHJE

Hankintayksikön päätökseen tai muuhun hankintamenettelyssä tehtyyn ratkaisuun 
tyytymätön voi vaatia hankintalain 132-135 §:n mukaan hankintaoikaisua. 
Hankintaoikaisua voi vaatia hankintayksiköltä kirjallisesti tarjouskilpailuun osallistunut 
tarjoaja tai osallistumishakemuksen tehnyt ehdokas tai muu taho jota asia koskee.

Oikaisuvaatimusaika
    
Asianosaisen on vaadittava hankintaoikaisua 14 päivän kuluessa siitä, kun 
asianosainen on saanut  tiedon hankintayksikön päätöksestä valitusosoituksineen tai 
muusta hankintamenettelyssä tehdystä ratkaisusta. Vaatimus on toimitettava 
Järvenpään kaupungin kirjaamoon määräajan viimeisenä päivänä ennen virka-ajan 
päättymistä.

Asianosaisen katsotaan saaneen hankintapäätöksen oheisasiakirjoineen tiedoksi 
sähköistä tiedonantoa käytettäessä sinä päivänä, jolloin sähköinen viesti on 
vastaanottajan käytettävissä tämän vastaanottolaitteissa siten, että viestiä voidaan 
käsitellä.

Asianosainen on saanut tiedon päätöksestä lähettämispäivänä, jollei asianosainen 
esitä luotettavaa selvitystä tietoliikenneyhteyksien toimimattomuudesta tai 
vastaavasta muusta seikasta, jonka johdosta sähköinen viesti on saapunut 
vastaanottajalle myöhemmin.

Jos tiedoksianto toimitetaan postitse kirjeellä, asianosaisen katsotaan saaneen asiasta 
tiedon seitsemäntenä päivänä sen lähettämisestä, jollei tiedoksiannon näytetä 
tapahtuneen myöhemmin.
    



 Järvenpää Pöytäkirja 3/2020 52 ( )55
Hyvinvointilautakunta 19.08.2020

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Järvenpään asianhallintajärjestelmässä

Käytettäessä todisteellista tiedoksiantotapaa, tiedoksianto katsotaan tapahtuneeksi 
saantitodistuksen osoittamana aikana tai erilliseen tiedoksisaantitodistukseen 
merkittynä aikana.

Oikaisuvaatimusviranomainen
    
Viranomainen, jolle oikaisuvaatimus tehdään:

Järvenpään kaupunki / kirjaamo
    
Osoite: Hallintokatu 4, PL 41, 04401 Järvenpää
Sähköposti: kirjaamo@jarvenpaa.fi 
    
Puh. vaihde: (09) 27 191
Kirjaamo on avoinna ma-to klo 9.00-15.00 ja pe klo 9.00-13.00.

Hankintaoikaisuvaatimuksen vireilletulo ja käsittely eivät vaikuta siihen määräaikaan, 
jonka kuluessa asianosainen voi hankintalain nojalla hakea muutosta valittamalla 
markkinaoikeuteen.

Oikaisuvaatimuksen muoto ja sisältö

Oikaisuvaatimus on tehtävä kirjallisesti. Myös sähköinen asiakirja täyttää vaatimuksen 
kirjallisesta muodosta.

Oikaisuvaatimuksessa on ilmoitettava: 

-    päätös, johon vaaditaan oikaisua
-    miltä kohdin päätökseen vaaditaan oikaisua ja millaista oikaisua vaaditaan 
tehtäväksi
-    perusteet, joilla oikaisua vaaditaan

Oikaisuvaatimuksessa on ilmoitettava oikaisuvaatimuksen esittäjän nimi ja kotikunta. 
Jos oikaisuvaatimuksen esittäjän puhevaltaa käyttää hänen laillinen edustajansa tai 
asiamiehensä, oikaisuvaatimuskirjelmässä on ilmoitettava myös tämän nimi ja 
kotikunta. Asiamiehen, ellei tämä ole asianajaja tai julkinen avustaja, on liitettävä 
oikaisuvaatimuskirjelmään valtakirja.

Oikaisuvaatimuksessa on lisäksi ilmoitettava postiosoite, puhelinnumero joihin asiaa 
koskevat ilmoitukset oikaisuvaatimuksen tekijälle voidaan 
toimittaa.  Oikaisuvaatimuksen esittäjän, laillisen edustajan tai asiamiehen on 
allekirjoitettava oikaisuvaatimus. Sähköistä asiakirjaa ei kuitenkaan tarvitse täydentää 
allekirjoituksella, jos asiakirjassa on tiedot lähettäjästä, eikä asiakirjan alkuperäisyyttä 
tai eheyttä ole syytä epäillä.

2. VALITUS MARKKINAOIKEUTEEN

Tarjoaja, osallistumishakemuksen tehnyt ehdokas tai muu taho, jota asia koskee, voi 
saattaa asian markkinaoikeuden käsiteltäväksi tekemällä valituksen. Valituksella 
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markkinaoikeuden käsiteltäväksi voidaan saattaa hankintayksikön päätös tai 
hankintayksikön muu hankintamenettelyssä tehty ratkaisu, jolla on vaikutusta 
ehdokkaan tai tarjoajan asemaan.

Markkinaoikeuden käsiteltäväksi valituksella ei voida saattaa hankintayksikön sellaista 
päätöstä tai muuta ratkaisua, joka koskee:
1) yksinomaan hankintamenettelyn valmistelua
2) sitä, että hankintasopimusta ei jaeta osiin 75 §:n nojalla tai
3) sitä, että 93 §:ssä tarkoitetun kokonaistaloudellisen edullisuuden perusteena 
käytetään yksinomaan halvinta hintaa tai kustannuksia.

Muutoksenhakuaika

Valitus on tehtävä kirjallisesti 14 päivän kuluessa siitä, kun asianosainen on saanut 
tiedon hankintaa koskevasta päätöksestä valitusosoituksineen. Tiedoksisaantipäivää 
ei lasketa mukaan valitusaikaan.

Asianosaisen katsotaan saaneen hankintapäätöksen oheisasiakirjoineen tiedoksi 
sähköistä tiedonantoa käytettäessä sinä päivänä, jolloin sähköinen viesti on 
vastaanottajan käytettävissä tämän vastaanottolaitteissa siten, että viestiä voidaan 
käsitellä. Asianosainen on saanut tiedon päätöksestä lähettämispäivänä, jollei 
asianosainen esitä luotettavaa selvitystä tietoliikenneyhteyksien toimimattomuudesta 
tai vastaavasta muusta seikasta, jonka johdosta sähköinen viesti on saapunut 
vastaanottajalle myöhemmin.

Jos tiedoksianto toimitetaan postitse kirjeellä, asianosaisen katsotaan saaneen asiasta 
tiedon seitsemäntenä päivänä sen lähettämisestä, jollei tiedoksiannon näytetä 
tapahtuneen myöhemmin.

Käytettäessä todisteellista tiedoksiantotapaa, tiedoksianto katsotaan tapahtuneeksi 
saantitodistuksen osoittamana aikana tai erilliseen tiedoksisaantitodistukseen 
merkittynä aikana.

Poikkeukset säännönmukaisesta valitusajasta

Valitus on tehtävä 30 päivän kuluessa päätöksen tiedoksisaannista, jos 
hankintayksikkö on tehnyt hankintapäätöksen jälkeen hankinta- tai 
käyttöoikeussopimuksen 130 §:n 1 tai 3 kohdan nojalla noudattamatta odotusaikaa. 
Odotusaikaa ei tarvitse noudattaa, jos sopimus koskee puitejärjestelyn perusteella 
tehtävää hankintaa tai sopimus koskee dynaamisen hankintajärjestelmän sisällä 
tehtävää hankintaa.

Valitus on tehtävä kuuden kuukauden kuluessa hankintapäätöksen tekemisestä siinä 
tapauksessa, että ehdokas tai tarjoaja on saanut tiedon hankintapäätöksestä 
valitusosoituksineen ja hankintapäätös tai valitusosoitus on ollut olennaisesti 
puutteellinen.

Valituksen muoto ja sisältö
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Valituksessa on ilmoitettava hankinta-asia, jota valitus koskee, sekä valittajan 
vaatimukset ja niiden perusteet. Puitejärjestelyyn perustuvan hankinnan ja 
dynaamiseen hankintajärjestelmään hyväksymistä koskevan ratkaisun osalta 
valituskirjelmässä on esitettävä minkä vuoksi käsittelylupa tulisi myöntää

Valituksessa on ilmoitettava valittajan nimi ja kotikunta. Jos valittajan puhevaltaa 
käyttää hänen laillinen edustajansa tai asiamiehensä tai jos valituksen laatii joku muu 
henkilö, valituksessa on ilmoitettava myös tämän nimi ja kotikunta. Lisäksi on 
ilmoitettava postiosoite ja puhelinnumero, joihin asiaa koskevat ilmoitukset valittajalle 
voidaan toimittaa. Valittajan, laillisen edustajan tai asiamiehen on allekirjoitettava 
valituskirjelmä.

Valitukseen on liitettävä alkuperäisenä tai jäljennöksenä päätös, johon haetaan 
muutosta, sekä todistus siitä minä päivänä päätös on annettu tiedoksi tai muu selvitys 
valitusajan laskemisen ajankodasta. Valitukseen on liitettävä asiakirjat, joihin valittaja 
vetoaa vaatimuksensa tueksi. Asiamiehen on liitettävä valituskirjelmään valtakirja, 
kuten hallintokäyttölain 21 §:ssä säädetään.

Valitutuksen toimittaminen

Valitus on toimitettava markkinaoikeudelle. Valituksen voi toimittaa 
markkinaoikeuden kansliaan henkilökohtaisesti, asiamiestä käyttäen, lähetin 
välityksellä, postitse, telekopiona tai sähköpostin avulla kuten sähköisestä asioinnista 
viranomaistoiminnassa annetussa laissa (13/2003) säädetään. Jos vireillepanon 
viimeinen päivä on pyhäpäivä, itsenäisyyspäivä, vapunpäivä, joulu- tai juhannusaatto 
tai arkilauantai, voi asiakirjat toimittaa markkinaoikeudelle ensiksi seuraavana 
arkipäivänä.

Markkinaoikeus
Radanrakentajantie 5
00520 Helsinki

Puh. 029 5643 300
Fax 029 5643 314
markkinaoikeus(at)oikeus.fi

Valitusperusteeseen perustuva muutoksenhakukielto

Hankintalain 163 §:n mukaan markkinaoikeuden toimivaltaan kuuluvaan asiaan ei saa 
hakea muutosta kuntalain eikä hallintolainkäyttölain nojalla.

Muutoksenhausta ilmoittaminen hankintayksikölle

Hankintalain 148 §:n nojalla hankinta-asiaan muutosta hakevan on kirjallisesti 
ilmoitettava hankintayksikölle asian saattamisesta markkinaoikeuden käsiteltäväksi. 
Ilmoitus on toimitettava hankintayksikölle viimeistään silloin, kun hankintaa koskeva 
valitus toimitetaan markkinaoikeuteen. Ilmoitus on toimitettava hankintayksikön 
kohdassa 1 mainittuun osoitteeseen
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